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ThE CI,ERK1 Raise your right hand, please. 

You do solemnly swear tne testimony you nay 

give in the cause now pending before this Court 

the truth, the whole truth, and nothing but the 

shall be 

truth, so 

help you God? fft 	- 

THE WITNESS: Yes, sir. 

THE CLERK: Thank you. Take the stand, please. 

State your name, please. 

THE WITNESS: Mary Theresa Brunner. 

THE CLERK: Spell your last name, please. 

TEE WITNESS: B-r-u-n-n-e-r. 

TEE COURT RaPORTER: Spell, your first and middle 

names also. 

THEITNES.§:*,,M-a-r-y, Tr4 

1AEY THERESA, BRUNNER, 

called as a witness by and on behalf of the defendants, 

was examined and testified as follows: 

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. KANAREK: 

4 	Now, Miss Brunner, directing your attention to 

Charles Manson, would you tell us when, if ever, you met 41 ? 

When did you first meet him? 

April of 196T. 

And is it a fair statement that you are the 
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ihat iz the nal::,e of tic.;.: c':71 id? 

14a 

Cr 	Yes. 

A .qansoa. 

Arid you have 	C aarles Yian::,on how lot 

Since april of '67, that's about four years. 

Now , directinz your attention, glen, to 

Mr. ganson, after you 	Y 41.7a, did you take up livinz with 

him? 

A Yeah, aOout a month after I net him. 

And were you living with him in the company of 

any other people? 

d. 	Not at first. 

4 	Was just youand  Nr. Manson? 

A. 	Yeah:- 

4 	And in what area Qid you live? 

Northern California. • 

And was that around San Francisco, Berkeley? 

We lived in Berkeley for a while am. pan • 

Francisco and Mendocino. 

4 	Now, would you tell us where you lived with 

Mr. Manson prior to coming to live with him at the Spahn 
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2 r 	 Oh, first when we got together we went to the 

woods in Mendocino and we had a cabin in the woods there. 

We spent a lot of time in the school buss  and 

a Volkswagen bus, traveling mainly Highway 101. 

And we camped a lot of places and we had homes 

in Malibu and in Topanga Canyon, , 

How old is your child with Kr.  Manson? 

	

9 	 Almost three. 

4 	And are you originally from the titatc if 

	

11 	Wisconsin? 

	

12 	 A. 	 That's right. 

	

41'3 	4 	Do you have a degree from the University of 
• f;-•• , • Wisconsin? 

A. 	That's right. 

4 	What is your degree in? 

	

-17 	 A. 	Bachelor of Arts in history. 

18 . 	 4 	And when you met lir. Manson were you engaged 

	

0 	in some work using 5,6ur sehoolini? 

	

20 	 I was a library assistant at the University of 

California library in Berkeley. 

And -was that in connection with any particular 

school at the

{ 

 University or California? 

o. 

Was it the general library? 

A. 	It was the main library of the university, 
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At some time -- let me withdraw that. 

Would you say that you have continuously lived 

with Mr. Manson and others since you met him until his 

arrest in Inyo County in. 1969? 

Is that a fair statement? 

L. 	Almost, until my arrest,i did not go to him 

to the desert the last time because I was in jail then. 

You mean that you were arrested on or about 

August 8, 1969, right? 

Yeah. 

4 	So at the time he went to the desert the tacit 

time, are you telling us you were in custody? 

I think I was because I had not seen aim. since 

August 8th. 

4 	Of 1969? 

That's right, not out of jail. 

Well, were you arrested in the raid of 

August the 16th, 1969? 

No. 

% 	You were not at the Spahn Ranch at the time of 

that raid, right? 

Matra right. 

You were in custody in Zybil ;cram 0 

That's rigat. 

4 	You were arrested with Liandy Good on Alif!ust a, 

1969, is that correct? 
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2 

3 

That'zi correct. 

low, at tLe time that you were arrested with 

Sandy Good, w:;re you wrested with any other i.,erson? 

Low, i3 it a fact t.iat cu nave been arreated 

by law enforcement officers in connection with the Gary 

Hinman matter? 

P. 	Yean, I waz once. 

And -- 

A. 	Twice -- I don't know how many tf_mes, once or 

twice. 

4 	Now, directin& your attention to your statements 

to police officers in connection with the Gary hinman matter 
• 

has - - pardon me 

Have law enformi.ent officers discussed with 

you Mr. Manson in connection with this Gary Hinman matter? 

L 	Yes. 

And would you tell us what law-  enforcement 

officers have told you in connection with 	rianson as 

to the Gary Hinman matter? 

MR. BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

KANAREX: It Goes to her state of mind, your 

Honor. It is offered 

THE COURT: The objection Is sustained, 

EY .14R. KiliZARJLA: At one time -- 

There was a time when you were a defendant in 

connection with the Gary Hinman matter, is that right? 
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Yeah, 

When were you first arrested in connection with 

the Gary Hinman matter? 

Well, the first time was when i refused to 

testify, and 1 don't know what I was charged with then. 

But it was in connection with the Hinman matter 

for refusing to testify to the Grand Jury I was arrested. 

And then I was arrested for murder at another 

In connection cite the Gary Hinman matter? 

That's right, the first tide  was in April. 

April of what year? 

p70. 

	

4 	1970? 

	

A. 	Yeah. 

	

- 4 	And were you arrested again in 1970 in— 

connection with the Gary Hinman matter?" 

	

A. 	Yeah, in June of '7Orm 

	

Q. 	Now, was r. Manson discussed with you at or — 

about the time of your second arresttu,. 

	

A. 	Be was discussed with me long before then, whenAmi* 

the officers first came to question me, I  was told I would' 

be arrested it I did not incriminate him_Tm 

nR. BUGLIOSI: ;.:otion to strilte. 

TUE COURT: Just a moment. 

MR. BUGLIOSI: When you hearrmy voice, I am objecting, 
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young lady, wait for the Judge to rule. 

AR. KANARE : Your Honor, I would as that 

THIS COURT: That is enouGh Mr. Aanarek, the answer 

is stricken. The jury is admonished to disregard it. 

MR. KAUAREK: Your Honor, may I ask that kir. -- 

THE COURT: That will be enough. Let's proceed. 

BY MR. KANAREK: Would you tell us, Niss 

Brunner, what you told the police the first tie you were 

arrested in connection with the Gary Hinman matter? 

MR. BUGLIOSI: Calls for hearsay, 

IR. KANAREK: Your Honor, this is the very matter 

that is before the Court. 

THE COURT: The objection is sustained. 

BY MR. /UNARM Did you have a discussion with 

law enforcement officers concerning Gary Hinman? 

Yes. 

.MR. BUOLIO3I: Asked and answered. 

I will withdraw the objection. 

Q 	BY MR. KANAREK: Will you tell us what police 

officers you discussed the Gary Hinman matter with? 

A. 	Paul Whiteley and Charlie Guenther. 

4 	And would you tell us when you first spoke to 

those police officers? 

In December, '69. 

4 	Concerning the Gary Hinman matter, ritcrit? 

nbat's correct. 
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And directing your attention to on or about-" 

July 15, 1969, were you at the Gary Hinman homer.' 

No ‘..0 

4 	Were you in the vicinity of the Gary Hinman 

home at a time when Susan Atkins was at the Gary Hinman 

home?... 

A. 	In '69r" 

Yes.o- 

A. 	July of '69? No. 

At a timein -- you say December of .1969 you 

spoke to these police officers, could you tell us where it 

was that you spoke to these police officers, where were you 

at that time? 

A. 	I was in Wisconsin. 

4 	And they came to Wisconsin to speak with you? 

A. 	That's right. 

Is that right? 

A. That's right. 

4 	And would you tell us what uas said by you and 

what was said by them? 

MR. BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

THE COURT: Sustained. 

WA. UNARM: May I make an offer of proof at the 

bench/  then, your Honor? 

THE COURT: It is hearsay , 14r. Kanarek/  4 won't maIte 

any difference. 

2' 

3 

4 

5 

6 

7 

a 

9 

• 10 

16 

19 

20 

21 

22 

23 

' 

26 

000010

A R C H I V E S



15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

9 

26 .949  

MR, 'UNARM: It goes to the state of mind, your 

Honor, of this witness. 

It is not being offered for the truth of the 

matter asserted. It is offered to prove a matter which is 

vital because of the absolute discretion of the jury 

THE COURT: Never mind that, Mr. Kanarek. 

You may approach the bench. 

(The following proceedings were had at the 

bench out of the hearing of the jury:) 

THE COURT: All right, make your offer of proof. 

MR. KANAREK: Your Honor, the offer of proof would be 

that this witness, I believe she will testify that she was 

In her discussion as to Gary Hinman matter, 

there was no mention of the -- 

THE COURT: Discussion with whom? 

MR. KANAREK: With the law enforcement officers. 

THE COURT: When? 

MR. KANAREK: When they were in Wisconsin. 

THE COURT: When? 

MR. KANAREK: In December of 1969. 

THE COURT: All right, go ahead. 

MR. KANAREK: That there was no statement by her 

which would implicate Mr. Manson, but that the law 

enforcement officers were insistent, were more desirous 

of getting Mr. Manson than they were in getting the truth. 

They were not interested 
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THE COURT: All right, I have heard enough. 

The objection is sustained. 

It is obviously hearsay, 

Lets proceed. 
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(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing of the jury:) 

BY YA. KANAREK: 

Well, in the summer of 1969 at some time te''••'"#.#...g..  

were you at the Gary Hinman home?-0-- 

A 	No . 

At some time or other?, 

A 	No, I don't think I have been at his house 

since quite a while before thater 

When was the last time that you were at the.' 

Gary Hinman house at a time when he was alive? 

A 	I don't think I ever went back there since I 

lived there, and that was over two and a half years ago.10/ 

Q Well, can you, give us the month and year?....' 
00".*  A 	It was '68 in the springtime. 

Q In the spring of '68Z/ 

A 	Um-hum. 

Now, did you testify at the Bobby Beausoleil. 

trial? 

A 	Yes. 

Q And in connection with that testimony did you 

make any statements concerning the passing away of Gary 

Hinman? 

A 	Yes. 

Would you tell us in substance what you 

testified to at the Bobby Beausoeil trial? 
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MR. BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. KANAREK: 

Q On how many occasions, Miss Brunner, have you 

been interrogated by a Los Angeles Police Officer concern-

ing the Gary Hinman matter? 

A 	Just three major ones that I can think of. 

Q Can you tell us the times? 

A 	December of '69 and February or March of '70 

and I think April of '70. 

Q Have you been interrogated by members of the 

District Attorney's office concerning the Gary Hinman 

matter? 

 

A 	Yeah. 
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Q On how many occasions has that occurred? 

A 	Oh, members of the District Attorney's office 

were-present at the last two times that I mentioned along 

with the Sheriff's Department people. 

Q 'All right, other than those occasions have 

you been interrogated concerning the Gary Hinman matter? 
the 

A 	By/Sheriff's Department or the District 

Attorney? 

Q You mentioned three times, right? 

A 	Uh-huh. 

Now, other than those three times hsve you 

been interrogated by members of the District Attorney's 
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No, I 	think so, not that I can recalie 

iihen did you first find out that Bobby 00 

Beausoleil had been arrested in connection with thiso° 

Gary Hinman matter? 

When did you first find out about that?' 

	

A 	Well, he called the ranch about it right after-,4  

or sometime after he dad been arrested, not too long after 

that, that is when I found out. 

All right, at that time was Linda Kasabian 

living at the Spahn Ranch? 

	

A 	Yeah. 

Now, did you have any discussions with Linda 

b an in connection with the arrest of Bobby Beausoleil? 

	

A 	Linda? 

	

Q 	Yes. 

	

. A 	I don't recall any with Linda, no. 

Did you have any discussions with Susan Atkins 

concerning the arrest of Bobby Beausoleil? 

	

A 	Yeah, I was present when more than one of 

us talked about it. 

All right. Who was -- 

Would you tell us who was present when more 

than one of you talked about it? 

	

A 	About the arrest of Bobby we are talking about? 

Yes. 

• I 

2_6_953 

rice? 
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A 	Oh, Sadie and myself, Katie, maybe Sandy. 

I am not sure. 

Q And -what was said concerning the arrest of 

Bobby Beausoleil at this 

Before you tell us that, would you tell us when 

it was in connection with his arrest. 

Can you give us an estimate of how long it was 

after his arrest. that this conversation took place? 

A 	It isn't like, you know, a get-together and 

have a conversation type of conversation. 

It's like after he got arrested we talked 

about it. 

Q All right. 

A 	And I can remember talking about it with 

different people. 

Q And was 

All right, now, then directing your attention 

to this conversation right now that you mentioned where you, 

and you say it was Sandy and Katie -- 

A 	Probably Sandy, yeah, I'm not sure of that. 

All right. 

What was said and would you tell us what each 

person said at this conversation? 

A 	I cannot tell you what each person said,.. 

no, I can tell you that we talked about Bobby getting '1' 

arrested and that it was a burn rap and hetould be getting.. 
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out of it somehow or other,/  

Q 	And did Susan Atkins make any statements in'.  

connection with the passing away of Gary Hinman at this/ 

meeting or at this conversation that you are speaking of?''' 

A 	Sadie told me that she had killed him and she er  

was going through changes about Bobby getting arrested...0' 

behind her. 
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And in that connection, was anything else said 

by anyone that was present, anyone of those individuals 

that you have mentioned? 

A 	Was anything else said? 

Yes. About Bobby Beausoleil, about getting 

him out of jail, or about the Gary Hinman matter? 

What. else was said, if anything? 

A 	I can remember just talking about it and '- 

wanting to get him out, and Brenda calling to find out 

if we could bail him out, but there wasn't any way.' 

And we were just talking about getting him out! 

Nothing specific, you know, was said. Just wondering how' 

we were going to do ite- 
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And we talked about the LA County Jail setup:" 

And at the time we didn't know how we were going to do it 

What do you mean you talked about how thee  

LA County Jail is set uppl, 

A 	About getting people out of LA County Jail 

Using what means4 

A 	Any means that you can get him out of there e" 

Q 	Did you discuss the possibility of raising .e 
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bail? 

  

  

A 	Oh, Brenda called about that, but there was,  

no bail/ 

There was no bail? ...- 

What other means did you discuss with getting/ 
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Bobby Beausoleil out of jail? 

A 	Going in the jail and taking him out. 

Q 	And Susan Atkins discussed that? 

A 	Yes.,- 

Q And 

A 	We discussed it together 

And what was said in this regard?0°' 

A 	It didn't seem very feasible at the time.00.- 

Q 	were you when this conversation took 

place? 

A 	Some place at the ranch. I don't know. 

Probably on the boardwalk or somewhere. I don't remember. 

Now, was this at a time when Linda Kasabian 

was still living at the Spahn Ranch? 

A 	Yes. Linda was living at the ranch until 

after I was arrested. 

• Q 	Now, when is the first time that you heard 

that the people at the Tate home had died? 

A 	'When I,was in jail. It was over the news. 

Q 	When is the first time that you heard that 

People at the La Bianca home had died? 
A 	The same time. 

Now, directing your attention to your state 

of mind when you heard those events. 

Did you, in your mind, think of Bobby Beausoleil? 

MR.• BUGLIOSI: That is irrelevant. 
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THE COURT: Sustained. 

BY MR. KANAREK: 

At some time between August the 8th, when you 

were arrested, and the date that Mr. Beausoleil was arreste 

which was earlier, was there any discussion about committing 

other crimes in order to get Bobby Beausoleil out of jail? 

A 	Not in my presence. 

After you were released from the custody that 

you were in on August the 8th, 1969, where did you go when 

you were released? 

A 	First I went to the ranch and then the next 

day I flew to Wisconsin. 

How many days after- August 8th, 1969, were 

you released? 

A 	About six weeks. 

Q 	You were in custody for a full six weeks? 

A 	About that, I believe, yes. 

Now, during the time that you.were in custody, 

were you interrogated by Los Angeles Police officers 

concerning the Gary Hinman matter? 

A 	No. 

Do you remember what date it was that you 

were actually released? 

You say it was six weeks. Do you know 

precisely or on or about -what day it was that you were 

released? 
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A 	No. 

it was about the middle c akiL- L:, ‘- r ; r _ 4_ ,.. _ .,. i. . 

Q 	And you went to the ranch, and tlIe Deople at 

  

the ranch -- well, let me withdren that. 

Who vas at the ranch 'son= you t n there? 

A 	I think Katie and Sadie and Lesite were all 

there, and Tex and Bruce, and probably a few other people 

but I don't really remember. 

At the time that you went to the ranch, was 

a girl named Stephanie Schram there ,rt th2t titre? 

A 	After my release? 

Yes. 

A 	I don't think she wls. I don't recall 1,12.i7 

being there. 

Have you, in your lifetime, ever met Stephanie 

Schram? 

A 	Yes. Briefly. 
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Q 	All right. Would you tell us, vt,e-  was it 
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that you met Stephanie Schram? 

A 	On August 8th. She and Charlie drove up t© 

the ranch in a milk truck, and tlic:n. I talked to her for 

a little while, and then I took the milk truck and went 

downtown, and got arrested. 

So I only saw her 	maybe a half hour. 

(.1 	Now, you met Mr. Manson with Stephanie Schram 

on August the 8th, 1969, and then you drove off with Sandy; 

is that right? 

A 	That's right. 

And where were you arrested? 

A 	In San Fernando. 

Q 	And for what offense were you arrested? 

A 	Forging credit cards. 

Q 	Pardon? 

A 	Forging credit cards. 

Now, you and Sandy were then taken to Sybil 

grand; right? 

A 	Yes. 

 

  

And the automobile that you were driving, 

  

 

was that automobile impounded? 

A 	Yes, I bclieve so. 

    

  

T don't believe rye .pver got it baf:(.. 

  

  

it was a van. I don't think anyone ever 04,4' 

 

 

it eTain. 
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dc,n't know whet happencd to t. 

2 
	 Now, would you describe the relatimship -- 

this was on August the 8th. About what time of the day was 

it? 

A 	What time of the day was  what? 

When you met Stephanie Schram? 

A 	Oh, probably early afternoon. 

Would you say like thi wa.; around 1:00 

o'clock or so? 

A 	Yes. 

think I got arrested maylm around 4:00 

o'clock. So it must have been abGut that time; 12:00, 

1:00 o'clock. 

14 
	

Would you describe what relationship yeu saw 

15 
	

between Stephanie Schram and Mr. Manson? What did you 

16 
	observe there one with respect to the other? 

17 
	

MR. BUGLIOSI: That is too broad. Calling for a 

18 
	conclusion. 

19 
	

THE COURT: Sustained. 

20 
	

BY NR. KANAREK: 

Q 	Well, what did you see Mr. Manson do in 

the presence of Stephanie Schram, and what did you see 

Stephanie Schram in his presence? 

A 	Get out of the mil:, truck t. -.e ,:r, 

Charlie went off vith the guys 	 ,n 

stood around talkinc- to the girls. 
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She was telling us that she was pregnant 7,1d 

a whole bunch of other stuff, and she had some maternity 

clothes with her that Sandy could wear. 

And how soon was,it after she got out, how 

soon after that was it that you Orove'away? 

A 	Maybe an hour. It wasn't long. 

1969, with 

to do? 

Did you have any discussion, on August the 8th, 

Stephanie Schram concerning wht she intended 

MR. BUGLIOSI: It is irrebrant and calls for 

hearsay. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. KANAREK: 

Did Stephanie Schram tell you about her 

feelings, her state of mind towards Mr. Manson? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

MR. KAMAREK: It is most relevant, your Honor. It 

shows where Mr. Manson was on August the 8th, from which we 

can infer that -- 

THE COURT: Objection sustained. 

BY MR. KAMAREK: 

Q 	Well, did you have conversation with 

Stephanie Schram concerning Mr. Manson? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

THE WITNESS: Yes. 

MR. EUGLT(,SI1 It is irrelevant, your Ho: or. 
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THE COURT: aell, she may answer that cacs..ti_n. 

The answer is in. 

BY MR. KANAREK: 

All right. 

Now, what was said iii the conversation? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

MR. KANAKEK: It shows the statv of mend of 

Stephanie Schram. 

THE COURT: Objection sustained. 

BY MR. KANAREK: 

Q 	Is that the only time before your release 

from jail that you saw Stephani,2 Schram? 

A 	It is the only time I recall eeeie her. 

Did you see Bobby Beausoleil at the Gary HirmAn 

house, say, in July of 1969? 

A No. "e 
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Did you see Susan At .ins at the Gary Hinmar""...  

house In July of 196r/.."  

i. 	No. 	'1,1°'  

Were you told -- I will withdraw that. 

You have been offered and have been granted 

immunity in connection with the Gary Hinman matter; is that 

correct? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

MR. KANAREK: It is most relevant. 

MR. BUGLIOSI: Calls for a conclusion. 

THE COURT: Sustained. 

MR. UNARM: Your Honor may I make an offer of 

proof as to that? 

THE COURT: Yes, you may. 

(Whereupon, all counsel approach the bench, 

including Deputy District Attorney Burton Katz, and the 

following proceedings occur at the bench out of the hearing 

of the jury:) 

THE COURT: Make  your offer. 

M. KANAREK: Yes, your Honer. 

My offer of proof is that she would testify that 

she was offered immunity, 

MR. BUGLIOSI: Your Honor, this is iIr. Katz, the 

prosecutor on the Hinman matter, 

Is it all right if he joins in this discussion/ 

TRI;, COURT: Well, we have enough lawyers in the caso. 
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Is there any reason for him to be here? 

BUOLI031: He has more information about the 

immunity aspect than I do. 

rHE COURT: We are not up here for any information 

except Mr. Kanarek's offer of proof. 

MR. KANAREK: The offer of proof is that she has 

been granted immunity in connection with the Gary Hinman 

matter, and it goes to her state of mind, the same ay that 

Linda Kasabian's state of mind was relevant. 

T1 COURT: How is it relevant? 

MR. KANAREK: The District Attorney has granted her 

Immunity. 

TEE COURT: That is circular. Where is it going? 

MR. KEITH: It may be very relevant as far as I am 

concerned. 

Miss Van Houten has got herself in that house;  

and,I am going to ask her if she didn't testify at the 

Hinman trial that Leslie Van Houten wasn't there, if Bugliosi 

doesn't himself. 

THE COURT: But that is another matter, Mt. Keith. 

N. KEITH: All right. As long as we understand each 

other. 

11R. KANAREK: We have a right that the jury know the - 

factors that affect her credibility, and her being granted 

immunity by the District Attorney's Office affects her 

credibility, the same way au anyone granted immunity is 
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affected. 

L. BUGLIOSI: Before you go any further, w. Katz 

should know who has been ;ranted iamiunity, anU ae advip,es me 

that she has not been granted Lutunity. 

THE COURT: Then ho can you mae such an offer? 

MR. KidIAREK: 	-- 

TEE COURT: Were you misrepresentin to the Court 

the state of the record? 

Ni'. KANARIA: No. 

TILE COURT: Then why do you sayr that? 

KANAR1L4: Why are you acceptini, ad hoc immediately 

what the District Attorney says? 

THE COURT: Mr. BuLliosi says that Mr. Katz is 

connected with that case. 

AR. bUtILIUSI: de is the prosecutor. tied should know 

who he has granted immunity to. 

THE COURT: Apparently your information is wrong. 

Whatever motive you may have, I doWt know. 

We are going to adjourn at this time. 

(Whereupon, all counsel return to their 

respective places at the counsel table and the following 

proceedings occur in open court in the presence and hearing 

of the jury:) 

TEL COURT: We will adjourn at tnis 	ladles and 

gentlemen. 

1o not converse with anyone or form or express 
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any opinion oncc,L-:1: 	penalty' until txiat 	13 finally 

etitmAtted to iou. 

lh fjourt will acljcLim 	 tolwrrow morn- 
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LOS ANGELES, CALIFORNIA, TUESDAY, MARCH 16, 1971 

9:53 o'clock a.m. 

- 	11. 

(The following proceedings were had in the 

chambers of the court, all counsel and Mr. Howard L. 

Weitzman being present, outside the hearing of the jury 

and the defendants:) 

THE COURT: All counsel are present, and also Mr. 

Howard L. Weitzman. 

You are representing Miss Brunner? 

MR. WEITZMAN: Yes, your Honor, we were appointed 

in another matter to represent Mary Brunner. 

It is my understanding, through notification 

by Burton Katz of the District Attorney's office, she was 

called as a witness by one of the defense counsel here 

yesterday and we were not notified. 

It would seem to me that before she testified 

she probably should have had an oppcirtunity to consult 

with counsel, especially since she was in fact represented 

at that time. I don't mean to imply that, you know, 

where the duty lies. 

But I feel that we should have had the oppor-

tunity to consult with her and attempt to protect -what-

ever rights she may be prone to give up by her testimony. 

The Court may or may not know the indictment 

regarding the Hinman matter is still pending against her 
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'even though the writ of habeas corpus was issued and we 

, prevailed on that writ and she is on the streets. 

The indictment is still pending against her.' 

There has been no dismissal,/ 

As I understand it, the Court ruled in that 

case that they felt the theory of conditional immunity was 

a viable theory, and therefore she had met the conditions 

so far, so the immunity remains in effect. 

I feel by her testimony here today, especially 

with respect to the Hinman matter, she may well put herself 

in some serious position with respect to perhaps institu-

tional proceedings in that. indictment. 

THE COURT: Well, I take it you intend to be present 

- then today and ascertain the privilege on her behalf? 

HR. WEITZMAN: It appears that would be the wisest 

thing to do, at least to me, in terms of my appointment by 

the Court to represent her. 

I am not so sure what kind of cooperation I 

am going to get. 
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THE COURT: I was not aware of her position in the 

Hinman case, or even that she was represented yesterday. 

MR. WEITZMAN: I would, if it would be agreeable 

with counsel, move to strike whatever testimony wads given 

yesterday by her, and if one of defense counsel wishes 

to again call her today, ask that whatever testimony 

she is questioned on relate to matters other than the 

issues involved in the Hinman matter. 

It seems to me that that would be within the 

bounds of fair- play. 

Re could get whatever he wanted from this 

witness without placing her in jeopardy. 

I have no idea who called her, except by 

hearsay, and. what exactly he wants from her. 

THE COURT: She was called by Mr. Kanarek. 

MR. WEITZMAN: I have not had thew opportunity to 

talk with Mr. Kanarek. 

I don't know if the Court wishes to give us 

that opportunity to consult, or whether or not it is 

necessary, or whether or not the Court feels it is 

necessary. 

MR. KANAREK: I would be glad to talk to any lawyer. 

MR. BUGLIOSI: Then how come you didn't talk to him 

before she was called to the stand? 

I am sure you knew she was represented by a 

lawyer. 
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:'►fit. KANAREK: That gratuitous statement by Mr. 

Bugliosi is ridiculous. He has called many witnesses t 

have had lawyers. 

	

4 	 The District Attorney knows that, and the 

reason he is doing this is because the District Attorney 

	

6 	 has condoned untruthful statements. They know there are 

lies. I an saying this on the record. 

	

8 	 THE COURT: What is this all about? 

MR. KANAREK: They are zealous to keep Mary Hinman 

	

io 	off the stand. 

	

ii 	 MR. KEITH: Mary Brunner. 

	

12 	 MR. KANAREK: Mary Brunner off the stand. 

	

13 	 THE COURT: You are getting emotional. Just calm 

down. 

	

15 	 MR. KANAREK: I am not getting emotional. I am 

	

16 	 trying to convince the Court. 

	

17 	 THE COURT: Convince me of what? 

	

18 	 MR. KAMAREK: I am trying to convince the Court 

	

19 	 that there is perjury, subornation of perjury that goes 

throughout this Manson matter. 

MR. BUGLIOSI: That's right. There is a lot of 

it. 

THE COURT: We are getting off to something else. 

MR. KEITH: I feel that I may have let Mr. 

Weitzman down. 

I knew that she was represented by counsel 
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and I didn't advise the Court. 

I move to strike her testimony, 

MR. WEITZMAN: I would like the record to be clear. 

I don't make any objection to Miss Brunner testifying. 

All I would like to do is to protect her on matters 

within the scope of the Hinman matter. 

Any other testimony that Mr. iCanarek may want 

to elicit from her with respect to either the Family 

situation or some of the meetings or her opinion or her 

attitude toward some of the members, or even anything 

about crimes involved in this matter, we don't have any 

objection to. 

I shouldn't say that. I haven't heard the 

questions, but from what I know of the matter, we would 

just like to avoid her reindictment on the Hinman matter. 

THE COURT: Do we have the transcript here? 

MR. KEITH: I will tell Mr. Weitzman that to the 

best of my recollection she testified that she was not 

in the Hinman home at any time during the month of 

June, 1969. 

MR. BUGLIOSI: The summer of '69. She expanded on 

that. 
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MR. WEITZMAN: I would move to strike that portion 

of the testimony that relates directly to the Hinman matter. 

If she testified to anything else, I haven't 

heard what it is. 

MR. KANAREK: I would like to bring a lawyer in and 

have them strike Greg Jakobsen's testimony, and I'd like to 

bring in a lawyer and have a lot of testimony stricken, your 

Honor. 

I mean, this is just irrelevant and immaterial. 

We have got a trial in progress, your Honor. 

MR. BUCLIOSI: It is open season. 

THE COURT: Do you have any other witnesses that you 

canput on? 

MR. KANAREK: Yes. 

I have some other relief that I wanted to ask 

the Court for. 

The prosecution has stated -- 

THE COURT: Let's take one thing at a time. 

Are you going to put on any other witness? 

MR. KANAREK: Yes. There is another witness. 

THE COURT: Is that Brenda gc Cann? 

MR. KANAREK: Yes. 

MR. SHINN: She has an attorney too, 	Honor. 

THE COURT: I suggestthat what we do is call her 

first. 

Who is her attorney? 

MR. SHINN: Mary Fielder. 
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MR. BUGLIOSI: She is associated 	;sir. Kanarek. 

MR. KANAREK: I am not her attorney. 

THE COURT: I was going to suggest that the other 

witness be called first until the transcript Is ready and 

then Mr. Weitzman can read the transcript, and then if he 

wants to make a motion, at least he will 'ue caking it from 

knowledge of what she testified to. 

MR. KANAREK: Yes, your Honor. 

The fact of the matter is I have no objection,  

to accommodating the Court, but the District Attorney Is 

injecting, what they are doing here, they are injecting 

themselves, because they know that there are lies that they 

have condoned, to say the last. 

THE COURT: Mr. Kanarek, save it. Don't make state-

nents like that any more. 

MR. KANAREK: Then let's have an evidentiary hearing 

and I will testify under oath. 

THE COURT: We have had one now for nine months. 

MR. BANAI4EX: I know. But I would like to testify. 

THE COURT: Why don't you put these things in the 

form of declarations then, if you are seeking some kind of 

lief on the basis of accusations you are making. Prepare 

one declarations and attach them to a petition of noze 

I don't know what you are alkin arout, but 

csu seem to have some 1ng in mind. 
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Let'a not take the Court's time now to do it. 

MR. KANAREX: Your Honor previously -- 

THE COURT: I don't want to hear any more about it, 

Mr. Kanarek. 

MR. KANAREK: Very well. 

THE COURT: You have been making these wild accusation 

now for months, but I see no evidentiary support for any of 

them. Not one of them. 

MR. KANAREK: Well, your Honor, we have previously had 

a Petition for habeas corpus before this Court, we have had 

other matters before the Court, and the Court is quite summai 

in its disposition of some of these matters. 

For instance, the Court has the power, on its 

own, to protect its own order, and I am informed and believe 

that Mr. Burton Katz went on television, notwithstanding the 

publicity order, and discussed Mary Hinman on television 

and/Or radio. 

Now, I don't know exactly what it was. 

THE COURT: I don't either, Va.. Kanarek. 

MR. KANAREK: But I am informed and believe that he 

did this yesterday. 

Now, by the time I go out and ferret out all the 

details, you know, your Honor -- 

THE COURT: We are wasting time, Mr. Kanal?ek. 

If you have some facts that you want to bring 

before the Court, put them in a declaration. 
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I assure you I will act on any facts I get 

2 
	if there appears to be a violation of the publicity order. 

4 
	 But rumors don't help very much. 

4 
	 MR. KANAREK: Mr. Katz is not here today, strangely 

5 
	enough. 

6 
	 THE COURT: Is Brenda Mc Cann represented? 

7 

a 

9 

10 

11 

12 

13 

te') 

15 

16 

17 

15 

19 

20 

21_ 

22 

23 

24 

25 

26,976 

000038

A R C H I V E S



MR. KANAREK: Was she what, your Honor? 

THE COURT: Is 3renda picCann represented? 

MR. KANAREK: She does have a lawyer, your Honor. 

THE COURT: Is this lawyer associated with you, is 

she? 

MR. KANAREK: I know a lot of lawyers, Mr. Fitzgerald 

MR. FITZGERALD: I'm not associated with ;jour 

MR. BUGLIOSI: You went to Sylmar with her. 

MR. FITZGERALD: Maybe I can shortcut this. 

Brenda McCann has consult with respect to a 

pending narcotic violation. It has little if anything to do 

with any of the matters that might be gone into on her testi- 

mony. 

If you would like to contact her lawyer, fine, 

but I think there is little likelihood she is going to 

incriminate herself on the narcotics charge pending against 

her-. 

MR. BUGLIOSI: As I understand, she has only been 

called for a limited point, isn't that correct? She already 

testified, Brenda McCann. 

Now she is being recalled for a very limited 

point. 

THE COURT: Is that correct? She testified once, 

Mr. Kanarek, we are rot ,gains; over the same ground again. 

MR. KANAREK: That's correct, your Honor. 

I am calling her in view of the fact that your 

26,977 
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Honor struck Ruthanne Moorehousees testimony, as I stated 

previously, I think on the record. 

THE COURT: Yes, several times, ad nauseam. 

Now get to the point. 

MR. KANAREK: There is no point -- 

THE COURT: I can believe that, too, Mr. Kanarek. 

MR. KANAREK: She is there. I am glad to accommodate 

the Court. 

THE COURT: What is the nature of her testimony going 

to be? 

MR. KANAREK: The nature of her testimony, I don't 

believe that a defendant in a penalty case has to give the 

nature -- 

I will be glad to tell the Court in camera -- 

THE COURT: I want to know, Mr. Kanarek, so I can 

determine whether or not her counsel should be present. 

)R. KANAREK: May I tell the Court in camera with the 

reporter present, with the District Attorney not present --

that is my position. 

MR. BUGLIOSI: The prosecution is going to find out 

as soon as you call her to the stand anyway. 	What differen 

does it make? You cannot pull anything out of the hat.  

MR. KANAREK: That is my motion, your Honor. May I 

have a ruling on my motion? 

THE COURT: What is the motion? 

MR. KANAREK: That I tell the Court in camera with the 
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District Attorney not present. 

These people, your Honor, are hell bent -- 

THE COURT: Mr. Kanarek, you make one more remark 

like that and I'm going to do something about it. Do you 

understand me, sir? 

MR. KANAREK: I am giving the Court ..1•011.• 

THE COURT: Do you understand what I said? 

I am not going to listen to this nonsense any more from you. 

All right, then, we will proceed. 

MR. KANAREK: I have another request to the Court, 

your Honor. 

THE COURT: What is that? 

MR. KANAREK: Mr. Caballero, for whatever the reason 

may be, has not been in his office, was not in his office 

yesterday, my secretary was informed. 

THE COURT: I don't know anything about that. Let's 

proceed with the trial, gentlemen. 

MR. UNARM Your Honor, we want those tapes. It 

has been represented to us 

THE COURT: Let's proceed. 

(Recess, after which the following proceedings 

were again had in chambers, all counsel and Mr. Weitzman 

being present.) 

THE COURT: We are not going to waste any time, 

gentlemen, we will proceed with Mary Brunner now. 

How do you propose -- you can review her 
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testimony later wen the transcrii,t is availa'cle, 

Mr. Weitzman. 

MR. W2ITZAN: That is at,reeable, your lioncr. 

THE COURT; Who is examining her now? Are you still 

examining her, Mr. Kanarek? 

AR. KANAREK: Yes, your honor. 

THE COUET: What is the rest of your examination going 

to relate to? Is it going to relate to the Hinman case? 

I want a straight answer, sir. 

MR. KANAREK: May I give it to the Court in camera? 

THE COURT: You give it to me right now. 

MR. KANAREK: Then if I may make the objection, I will 

give it to the Court. 

The objection is it is infringing to effective 

right of counsel -- 

THE COURT: I am doing this for your benefit as well 

as the benefit of the other defendants, Mr. Kanarek, because 

I don't want to have Mr. Weitzman stand up and assert the 

privilege fot this witness after every question, if it can be 

• avoided in some way. 

MR. KANAREK: I appreciate the Court's intent. If 

.I can make the record. 

There is the District Attorney here -- 

THE COURT: You are being ridiculous no. 

Are you going to tell me or not? 

MR. KANAREK: , I wanted to make .the record. 
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3 »  

6 

THE.COURT: You have indiCated what your position is. 

MR. KANAREE: Uncler due process -- I believe your honor 

is invading the effective right to counsel. 

THE COURT: I am in effect making you make an offer 

of proof, Mr. Kanarek„ so we can get on with this proceeding. 

R. KANAREK: Yes, your Ecnor, I 6am going to 

interrogate,  in view of your honor'sposition, we are going 

 

8 

9 

to interrogate Mary Brunner -- I have-reason to believe 

that -- 

10 Well, I am going to interrogate her on the 

Hinman matter, yes. 

I don't want to have to belabor it. 

THE COURT: Obviously, Mr. Weitzman is going to 

assert the privilege, is that right, Mr. Weitzman? 

FIR. WEITZMAN: Yes, your Honor. 

THE COURT: Do you want him to stand up and assert it 

after every question? 

MR. KANAREK: Yes. 
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MR. WEITZMAN: If I may offer a solutfon, although 

I have never done t; would there be any way to have a 

	

3, 	running objection, and reserve a motion to strike after 

	

4 	the testimony is completed, and have the Court rule on 

	

5 	the motion to strike? 

	

6 	 MR. FITZGERALD: I don't went to be misled here. 

Are you representing to the Court that your 

	

8 	client wants to assert the privilege? 

	

9 	 I don't think you can assert the privilege 

	

to 	in her behalf. 

	

11 	 MR. WEITZMAN: I think I can. I think she can over-. 

	

12 	rule me, is the way I understand it. 

	

13 - 	 I-  think I would be derelict in my duty if 

did not raise the legal objection first. 

	

15' 	 My next question is, do you want the answer 

	

16 	first or do you want the objection after the question? 

	

17 	 THE COURT: If you are going to assert the privi- 

	

18 	 lege, there should not be an answer. 

	

19 	 MR. WEITZMAN: That is the way I would understand it. 

THE COURT: Assuming that the privilege is well 

	

21 	 founded. 

22 
	

In order to avoid the problem, if we could 

23 	agree in chambers here that if you, instead of asserti 

24 	 the privilege, in so many words, stele 	 object 

on the grou _Inds discussed in ct.a:771r.:rs, 7„;7 .! r:ee3 i L. tO 

the asiierticn 	 her 	 against 
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self-incrimination. 

Is that agreeable? 

MR. WEITZMAN: That is agreeable. 

THE COURT: In other words, just make that state- 

went: 

"I object on the grounds discussed in chambers.' 

MR. MUSICK: Your Honor, if I may, I think the proble 

presently exists. Her testimony does concern the Hinman 

matter. She has testified regarding it. 

I think the only point at this time is as to 

whether or not she wants to invoke the privilege, or whethe 

or not she will waive it or has already waived it as a 

matter of fact and a matter of law. 

Once the gate is opened you cannot have part 

of the privilege as to one aspect of it and not as to 

another. 

HR. WEITZMAN: My understanding is she was not 

represented by counsel yesterday. She does have an 

attorney of _record. 

She was testifying to matters directly involv-

ing those with which her attorney was appointed to represen 

her. 

I would think she would not have been deemed 

to have waived them. 

MR. MUSICH: That is why I think we sao'id clarify it 

right now. 

2 c
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THE COURT: So the record will be clear, I had no way 

of knowing what her testimony was going to relate to, and 

did not know she was represented by counsel, and I have no 

knowledge of her relationship in the Hinman case. 

MR. MUSICH: I think the problem now is whether she 

wants to invoke the privilege. 

Then we strike her testimony in that area, 

and there is no sense to proceed further in that area. 

THE COURT: That can be done later, after we got 

the transcript. 

MR. WEITZMAN: So I get the pages and lines 

correctly, for the record. 

THE COURT: It may be he won't want to strike any-

thing, maybe there is nothing to strike; maybe there 

is. 

MR. BUGLIOSI: Is Brenda McCann here? If she is we 

will. put her on. 

THE COURT: She is outside. We won't go looking for 

her. Let's get on with the trial. 

MR. WEITZMAN: Can I have a minute with my client. 

(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing of the jury:) 

THE COURT: All parties except Mr. Manson are present, 

all counsel and all jurors are present. 

You may continue, Mr. Kanarek. 

MR. KANAREK: Thank you, your Honor. 
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THE COURT: Miss Brunner, will you resume the witness 

stand? 

4 

5 

6 

9 

10 

11 

12 

13. 

 

MARY THERESA BRUNNER, 

called as a witness by the defendants, having been 

previously duly sworn, resumed the stand and testified 

further as follows: 

THE CLERK: Would you state your name, please. 

THE WITNESS: Mary Theresa Brunner. 

THE CLERK: You are still under oath. 

DIRECT EXAMINATION (Continued) 

BY MR. KANAREK: 

Now, Miss Brunner, you know Leslie Van Houten? 

A 	Yeah. 

Q 	Did Leslie Van Houten discuss with you the 

. Hinman matter? 

A 	Yes. 

Q 	Would you tell us what did Leslie Van Houten 

say concerning the Hinman matter? 

MR. BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

MR. WEITZMAN: I object to that on the grounds 

discussed in chambers, and ask an offer of proof be made 

outside the presence of the jury. 

MR. KANAREK: It has to do with what Leslie told --

she can be a witness -- it has nothing to do with this 

0 

15 

'16 

17 

13 

19 

20 

21 

.22 

23 

24 

 

25 

 

   

   

000047

A R C H I V E S



2 

3 

4 

5 

9 

10 

11 

12, 
"." • 

15 

16 

17 

13 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

26,985 

THE COURT: Miss Brunner, will you resume the witness 

stand? 

NARY THERESA BRUNNER, 

called as a witness by the defendants, having been 

previously duly sworn, resumed the stand and testified 

' further as follows: 

THE CLERK: Would you state your name, please. 

THE WITNESS: Mary Theresa Brunner, 

THE CLERK: You are still under oath. 

VON (Continued) 
k 44 .F 	 P A 

BY MR. EANAREK: 

Now, Miss Brunner, you know Leslie Van Houten? 

A 	Yeah. 

Did Leslie Van Houten discuss with you the 

Hinman matter? 

A 	Yes. 

Would you tell us what did Leslie Van Houten 

say concerning the Hinman matter? 

MR. BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

11R. WEITZMAN: I object to that on the grounds 

discussed in chambers, and ask an offer of proof be made 

outside the pwenck;. of 

' 

	14 

 

L:. RANAREK: It has to do with whet Leslie told 

she can be a witness -- it has nothing to do with this 
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a 	C 1:17 
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26,986 

fl 1 	particular wit nes-s' alleged involvement. 

It is what someone told her -- 	could be a 

• officer, it could be anybody. 

-4 

	

	
CURT.: There was a hears%ay objection.. 

.BalL.10z.3I: Yes, I object z the grolmds of 

hearsay „ 

ri 51; 	;;;1: Sus tained,. 

Le-slie Van Evate raise defendant in thi4. 

s,e; any suilh 	 -va-&-Alld. be az a,:-..-2issien a.nd 

aw ' exzz.ilrticia tO: 	.1.11=t---,427.  rule, a clzax 	CI= tO the 

hearsay ,"mil .  

LS 	aNittiSSIZa 

• 

	
T 	rats. 	.7. 	za 	-r-t sve.red, 

:Cr. Of 0"ftgl •••••.• 

rs'r. 	 • 	" 	 '"•• 

i 9- 

gry, 	 • 

• lb 7 

• 

„ 
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C4747NI: 

KAvA7eil.K: Leslte V--

tzle r 

21 

Na. 
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THE COM% Naturally, every lawyer would. 

MR. KEITH: I don't know if I have any legal grounds 

to know ahead of time, but I would sure like to know. 

WEITakX: I think my motion for an offer of 

proof would be more appropriate in this part, if Mr. Kanare 

is correct and if her testimonylo-,uld be an exception to 

hearsay rule, then it 'would see= to =2 it would not be 

damaging to the witness and therefore 	would have no 

objection. 

On the other hard if her statement is going to 

place har is the position y'acre it would jeopardize her 

present staneins, why, then I think the obiection would be 

a good objection. 

That was the zeascn for =7 af;kin7, for the offer 

3 

4 

5 

6 

7 

9 

10 

1'3 

4110' 

of proof. 

If r. Kanarek's representation is correct, we 

vruld have no stelndi,--- to object. 

TEE. 	Make a= offer 	 Mr. Kamzrek. 

fl 
	 .,KIITA17.3-71.3.1: 'hell, ycc.r 	zr cr is soir4 to 

to,stify that Leclis 	s-evise 	 Zarai,ck. 

+,T+ +" 	 +r 
v. C. 1ff 2 

11,6".  
••• rip •••• 
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4 	4.  

2 

what Leslie told her, 

MR. BCIGLICSI: This would not be an exception to the 

hearsay rule. I t would be a prior consistent statement. 

XR.KANA.E.K: It is an admission to her own culpa-

bility and it is a matter clearly an admission. 

MR. 	 Leslie 7an Ho.;:en already testified to 

it, so what 	see ing c elicit is just a prior consistent 

statement, out 	court sta.ement, not an exception to the 

hearsay rule. 

R. KAY.AKIK: 6-e. are entitled Co put on our evidence 

with our witnesses. 

prcseti-.7,7 	saying Leslie Van Houten is 

making things 	 all 1-,der the domination of 

Mr. Manson. 

we are entitles to out on evidence. 

is a pensity phase trial. 

`e ell, are you intending to assert the 

privilege with respect to this7 

MR. ifiETTZANf He made the offer of proof. IL the 

offer of proof is dcrrect, Co., I don't think we have to 

b,ect. 

ra 	 dcn't 	 eith,zr, 

::a:e.,.merat is, 

the 	 verywt.7. 11 

7  f-h',7,:c vou 	lay. s icundation for 

the statealent f!..rst, 
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All right, the objections will be overruled, 

but you will have to lay a foundation. 

MR. KANAREK: Yes, your Honor. 
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16 

17 

(Whereupon, all counsel return 

ropective places at counse 	'bailie and the 

proceedings occur in open court within the 

hearing of the jury:) 

yI. WEITZNA1T: 	Your tioncr, may i approach 

TEE COW ET': 	Yes. 

(Mr. Weitz,aaa apvroaches tne 

confors witn the witncas.) 

THE COURT: 	You. raj prccreea, 	Kanarek, 

KANARLX; 	Thank 4touo  your hoaor. 

I5runner, wo'„id you tell 

this conversation 	itn Les 1.1. 	An '.7oaten? 

ax.cictls when? 	Know, 

boon lan;etime 	 o1 

to their 

following 

presence and 

my client? 

witness stand and 

us when you hada 
 

put it must nave 

August or late 

July of '69. 	Risit bfore I ,;,t arrested, 	A while before 

:,ot arrested. 

4ail this ;?.,.- fore; Jobby ;:;causolvil got arrested? 

I 	 not ma 41..4re If 1t. 
Za 	 4 waz L.:fore or aftex% 

19 	.1.00 	probesly eefier. 

Anjc .4ho ,4as .-Jazdc..es-,,Lvour4 

21 	,W,,f and 	Van 

17a 	1 1,1,ah't 	ziaj 	fer 3ure 	-Isny Iry it 4as too 

24 wr.: I can 
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2 

a 	Where did the conversation take place? 

Ooze glace at the ranch. 
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Will you tell us what she said? 

MR. KEITH: I object on the grounds of no foundation. 

THE COU=: Overruled, 

THE WITDESS: Pardon? 

TEE COURT: You may answer, 

THE WITNEJS: Leslie told me about being at the Gary 

Ilinman house at the time that he was killede"-- 

Did she tell you what she observed?I- 

r. 	She said she sawedie kill Gary Hinmin e  

Sha also saw a fe other thinss 

Tell us what else she saw./ 

She told me that the had seen Gary's ear cut(' 

and she described to me how it had been cut, and she to14..-

mz that they were there, I think, for a couple of days. 

And I can't rt.,f*br what she said in p:..J:.-;';.icular-"--

about what happened in -the couple of days:- 

19 

20 

21 

22 
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25 

4, 

Who was there for a couple of days? 

1 	rho and Sadie. 

Arva how was Gary Hinman's ear cut? a 

Sha said it was cut with a knifee..  

And -.,%ho out Ll'ary 11.1nzan'z ear? 

dvnit r,4:211 if She .2 acid taat or not,-e 

SL' told 	that it 	17e ..?11 cut! 

ri2Mt. 
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NW/ 

She sed. he ane ,:2;adie nad beer at rr y's house 

and in the course 4 f t f P 	die e,ad killed Gary, had/ 

stabbed him./ 

Now, she didn't ea i "T saw it. she she just said 

it happened and she was tnere when it haepened.0°." 

see. 

Now, dlr..: .a.za 	2.7-thing atout wnat 

said or die? 

26,992  

what else? 

She told ne that there had been a fisrht 

that Gary wae after 3ot j for some reason, and t:iat Sadie 

had stabbed Gary and killed him!!/  

Did ehe say that she saw Sadie stab Gary?..-- 

1 	1 don't knew if Bile saici shy saw it or 

I know tnat see said that tt bad happened0/----

I assumed ene saw it because she said that it 

happened 

'.xWe.I1. , did she tell you that Sadie told her it 

happened, or did she ee:e.  that she eas 	 physically ate 

Atout what? oin,4n? 
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1 
At the time, at the ti=e when sae and badie were 

at toe Gary Hinman hoz_e? ,e' 
1 

Before he .ot cut or stazbed or something, or 0.'"' 

after'? 

1,1 efes. tet s sai.  before Ile zot cut or stabbed. 

There was was an argument over a car that at the time 

I vas usin3 that we had gotten trait him, and they wer 

ar4uins'over that, and that is what started the fist acme-

how, 

When you say they were argrinc, who are you 

speaking of? 

Well, Sadie, I thinK, .;ot a car from Gary. 

I think It was Sadie that 	. Anyway it was a car---- 

that I was drivin,41=- 

And the title wasn't straictt on it, or else 

money wasn't straight. 	don't remember whether it was the" 

title or the monepew— 

Anyway, they anted to Get it straizAtnled 

so there wouldn't be any question if 	:ere ever stoppo4.....-- 

with the car, and it led to a fisht,  

I see. ' 

'And did she tell YOU anything that Gary Hinman 

said during this fight$,"" 

Othar than tc,llin.7 tnerz o le.;:..ve, I don'. 

if 6he told me there was anything that he said.,„„_ 

All rioht. 

.•••••••• 
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tall yOU 411yrLitl CLUt a411.4,  

1,1 a rt-e ite a-i ttt 	1,00e- 

No, t1't Mut 	1°,004tI■r- 

tS 	Nvw, 1144x4 Lax wax) oUt -L wtti Wit atAw 

l. 	Lir: 6ria tali you t _Aow lv3:t4 i IN.1:to katok Au 7E-4114 

13u10 tiiot 	 rtftraT- 

ee- 

44.d 	C4-4.vu Iva* a 004.0a or 'd2A,Y4 1T4 	

40$0'w4.40U,//' 

c.1 	50,0‘,..4a4 tha 	 Wdd ittAt,  ‘11.1 ,l 

111).41 

i.; 	 dsA 	t; rte y 	%At: 

li 	t'rtJtA 	!Kt 't w,dre ACv.tta 	At! dt; 	 4%.1  

,) 14,3 	a.t,ots.rtat,!., 	 C.tt-r r 	 us:1-.tfo. C 	, 

ta+.1 Y ;1:t ttl•C 	h 

ZA.,ohr :$1.4A,sy 	 pox.% a4.10‘4,. 

you. 

ttA  

;„.% 

13 1 

4t3 
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Yes . 

Now have you related tnese facts to any 

law enforcement officers? 

MR. BUGLICSI: Calls for hearsay. 

M.R. WEITZPIAN: Objection, your Honor. 

MR. KAI;A _EK: Under Greene vs. Ca iforn4 your 

Honor; we are entitled to know ►whether were nave been. any 

other statements. 

MR. BUGLIOS.L: Calls for hearsay. 

THE COURT: The objection is sustained. 

BY R. KANAREK: e11 have you had any cony r. 

satians concerning what you .ave said -- 

Yes. 

R. KANARLii: Just a mc,;.ent, 	ss Br nner. 

10- 

11 

12 

13 

the question.. 

Ea ,,-e you discussed these matters 

with .law enforcement. officers? - 

BUCIL10.5. Calls for tAearsay. 

RR, KANARLX: . Your Honor, I am entitled to determine. 

whetter there has Leen conversations or not. 

THE COURT: Me question is objectionable in that  

form, Mr Kanarek. 

-KANAREK: 

spoken with 1=.w etient officers? 

KR. BUCJLIOSI: It is irrelevant, and it nes been 

asked- and answered les erday r  your Honor,. three or four 
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o tnis time. have you 

THE COUPT: 

MR. KANAREK: 
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BY KR. KANAREK: Subsequent to this date, 

Miss Brunner, have you spoken with law enforcement officers? 

A. 	Yes, many times. 

And during these conversations with law 

enforcement officers, have you discussed what Leslie 

Van Houten told you? 

A 	Yes. 

M. BUGLIOSI: Calls for hearsay, 

THE COURT: Sustained. 

The answer is stricken and the jury is 

admorAshed to disregard it. 

AR. KANA 	 On what occasions, would you tell us 

thf.; occasions that you spoke to law enforcement officers 

cJncerning these matters? 

A. 	In -- 

MR. BUGLIOSI7 Same objection. 

THE COURT: Sustai -d, 

Q 	BY HR. KANAREK! Dic you testify at the Grand 

Jury, Miss Hinman 	or Miss Brunner -- in case Ho. 

A-258,361? 

VR. BUGLIOSI: Irrelevant, 

THE COURT: Sustained. 

• ThAVA: 	1 Year -lona 

Californiri I 	ent fledt:..) a.3'4-  the i,t .s 

COY74T: The obl action is sustain , ter. Karla ek. 
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Honor. 

THE COURT: The c,i)jection is sustained air. 

Ask your next question. 

. ANAREK: 	, I approach tie witness your 
Honor? 

THE COURT: 	n't do what y have just told you not to., 
Mr. Kanarek. 

Is t:iat t. e Crand Jury transcript? 

. 	 Ye 

THE COURT: 

ma. KAdAREX: 

t on with the examination. 

not ap roach tie witness? 

You told us ,it'sterckay, `las 	n 
Miss Brunmv 	t;lat you had noz, been at toe .3ary An 

hoe ‘trinc-; th summer of 1969, ri4,11t(r 

Do you rexeurter tnat? 

4 

5 

9 

1 	 AR. UZITZMAN: 	Ot; ea.. on 

to 	disonsbed in chamer:.3., rj Yoe Vik 

i.. 	resp..r: the 	ers 

19 ThE 1,;Z:aT: 	Liustaine,U. 
20 

- BY 	t 	. 	KA1,, 	-: Do you wiz to answer that 
21 	question, Brun-14ir? 

22 

23 

answru,O It 

t 	yo u7,7 

to:.-da, 	too, 

24 
rm. 

25 

I 4ek 	 ansn'er te:tr-;cen 
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THE COURT: Sustained. 

Do you unders a what your attorney is s 

Miss Brunner? 

THE WITNESS: he is objecting. Yes. 

THE COURT: Do you know why he is objecting? 

Don't give me the reason, but do you know? 

Have you discussed this with your client, 

Mr. Weitsman? 

MR. WEITZMAN: I have, but if I may have moment, 

your Honor, I would like to discuss it further with her. 

THE COURT: Yes. 

(Ar. vieitzman approacxes tae witness stand and 

confers with the witness.) 

MR. WEITZMAN: I think she understands the purpose of 

the objections, your Honor. 

THE COURT: And you have explained yo ar rebins to ner? 

MR. WEITZIIAN: I nave, your aonor. 

THE COURT: In accordance witn our discua-ion in 

cnambers? 

MR. WEITZMAN: In accordance wit:. ol.r alscassions in 

chambers, and she is willing to abide by tilose objections 

and understands the meani 
	

ri7,ture of the objections 

MR. KANAREK: S'le tells we 	4: 0 3 b j W13:4 to aa8wc 

thatquestion, 	Brunner? 

THE dITNE:.: I 	:adv 	Irv. 

I told you I itasn't 

3 
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MR. Kix;, a  
	 right. 

did y 	II someone previously that you 

were there? 

MR. BUCIL 	 and calling for hearsay. 

WEITZAN 	 , Honor. 

AR. KA.';4:E: Your 	 Greene vs. 

California. 

THE QOURT: Justa momo:nt. 

10 

11 

12  

Are you 

MR. WEITZ;,:AN: I 

previously made, dour 

TEE COULT. 

or 

tiori? 

Lion 

scus2ed in.ctlamb 
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ieve she understands the 

MR. UNARM You may answer if you t wish. 

MR. BUGLIOSI: t o. I don't believe that is the Lou._ 

MR. WEITZMAX Pardon me. The objection has been 

sustained. 

THE COURT: Don't advise the witness, Mr 

MR. LAKARE 	don 

nature of it. 

is trying to --

Ask your next question. 

SY MR. 

r, would you tell us, what is 

to 

Your Honor, the cab j ection has, already 

TEE is att Well, 

youx obi ecting for the reesmas 

confere€ ce. I  

wish 

objection, you ha :Ye  

art not obligated 

TNESS: 

a 

ht 

:Ince told samosa 
2 1 was the 

D am. sayinu 

ined. 

MUREX. I don't think she unoerstands, your 
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THE COURT: All right. 

MR. WEITZMAN: Your Honor, if I may interrupt the 

Court for a moment. 

Miss Brunner, as I understand it, comprehends 

what is going on. She is intelligent enough to understand 

the meaning and the purpose of the objection. 

If she has any question, contrary to Mr. 

Kanarek's belief, I believe she will ask if she can consult 

with me, and perhaps then, if there is a problem, we 

could resolve it. 

But I would ask the Court to aIvise Mr. Kanarek 

not to advise my client. 

HR. BUGLIOSI: And apart from Mr. Weitzman's objection, 

I am objecting on the ground that it is irrelevant and 

calls for hearsay. 

THE WITNESS: Oh, Vince. 

THE COURT: Reframe the question, Mx. Kanarek. 

BY MR. BARER: 

Have you told anyone, in fact, that during 

those surmer months you were there, Miss Hinman? 

HR. WEITZMAN: Sane objection, 

THE WITNESS: Yes. 

MR. BUGLIOSI: Same objection. Irrelevant and 

hearsay. 

THE COURT: Sustained. 

1R. KAMM ajdar Greene vs. California.. 
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THE COURT: Objection sustained. 	" 

MR. EUGLIOSI: Motion to strike the witness's 

answer. 

THt COURT: I didn't hear an answer. Did she answer? 

MR. BUGLIOSI: She answered yes. 

MR. WEITZMAN: I am sorry. I didn't hear it. May 

it be stricken? 

THE COURT: The answer is stricken and the jury is 

admonished to disregard it. 

MR. KANAREK: Is it stricken on Mr. Bugliosi's 

grounds or on Mr. Weitzman's? 

THE COURT: Ask your next question, Mr. Kanarek. 

BY MR. KANAREK: 

In fact, Miss Brunner, were you present wne  

Gary Hinman as 

A 	No. 

1ZTiiiiRANT---Same objection, your Honor. 

THE COURT: Sustained. 

MR. WEITZMAN: I don't know if there was a respoiise. 

If there was, may it be stricken, your Honor? 

THE COURT: Not if she wants to answer. 

Do you want to answer, notwithstanding your 

attorney's objection? 

THE WITNESS: I answered it. 

THE COURT: All right. 
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BY MR. KANAREK: 

What is your answer? 

A 	I told you no. 

I have told you five times now. 

R. WEITZMAN: I think the objection should stand 

for the record, your Honor. 

THE COURT: Let's proceed. 
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MR. KA1vAREK:4 	Is it a fair statement, Miss 

Brunner, that notwithstanding your attorney's statement to 

you, it is your desire to answer all of these questions? 

MR, BUGLIOSI: That is irrelevant. 

THE COURT:- That lz an o jectionable question, 

Kanarek. 

Do you have any further examination? 

MR. KANAREX: Yes, your Honor. 

THE GOUT: Get on with it.  

KANAREK: 4 
	

Then, other than Leslie' Van Houten, 

Miss Brunner, have you spoken to Susie? 

Do you know someone named Susie? 

Do you mean Sadie? 

What do you call her? 

Sadie. 

You call her Sadie? 

Yes. 

4- . Have you spoken to Sadie concerning matters z 

the Hinman house? 

4. 	Yes. 

And when did you speak to her? 

A. 	'Sadie has to 	a.cut matters at the Hinman . 

house several  

Will you tell us who was present on each 

occasion? 

L' 	I couldn't tell you. -  I don't know. 
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Sadie would say something in front of me and 

Katie, then something else in front of me and Etrendas  and 

then something else in front of me and another girl. 

Sadie has told me several different things that 

happened at the Hinman house. 

4 	All right. 

Would you tell usif you can, would you tell 
us when each conversation occurred and what was said at 

each conversation? 

Can you do that? Is that possibe? 

A. 	Not exactly. 
Sadie talked aoout killing Gary several times! 

and it was all within a period of a couple of weeks, ander 

every time she told it it came Cut a little bit different! 

Well, would you tell us, as best you camp.•< 

were all of these conversations at the Spahn Randier-- 

A. 	Yes. 

4 	Was anyone else present other than yourself 

when you spdke to .Sadie concerning these mattere.* 

A. 	I think one time I talked to her alone about it!  

,and other times I talked to her with other people 

present. 

All right. 

Will you tell us who the other people were who,/  

were present? 

A. 	Just other girls, other girls in the family./ 
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in a e version wes t 

ctten with so they people when she gad Fore uc 

hen 

in a fight with other people that she 

and !e got- stabbed. It wound up that be got stabbed by 

other people. 

She had stories, you Know. 	 imaginatierts4 

nes. 

One version hacz 	tabbin Ga 

n reoe er. 

stabbing him afterward. 

Have you finished? 

,That is all 

nt- 	a lot of went In but 

but 1 don't ear, I heard them and. I put them 

I don't remenber for sure who. 

All 

Then wOu d you tell us each of t4e versions that 

Sadie told you? 

You say slie told 'it a little different each. 

time. 

MR. BUrTLIOSI! Irrelevant,and calls for hearsay. 

THE CO IL:: Cverruied. 

THE WITNESS One version was that Gary was attacking 

her and that ehe had statbed 

One. * 	6 it t.` ..t 	 after bobby 

reason, end she had scat') 
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Q 	What did she say occurred at the 'Hinman 

house prior to the stabbing? 

A 	They-all involved a fight in which Bobby's...._ 

ear had been cut by someone. And some of it was by other--- 

people. Sometimes it was cut -- not Bobby, Gary, 

me. It had been cut with a knife. 

I don't remember exactly how it happened in,„ 

her story 

Now, did she say anything concerning Gary 

Hinman's dealing in dope?....-- 

MR. BUGLIOSI: That is irrelevant. 

THE WITNESS: Yes. 

BY MR. UNARM 

Q 	What did she sayt...- 

THE COURT: Overruled. 

THE WITNESS: She mentioned in one version that 

heard, she mentioned there was some dope dealers 	 

Gary's house, that he had burned them, or they had burned__ 

him. I don't remember which way it went .e.-'--  

BY R. KANAREK: 

Q, 	What do you mean by burnedr..--- 

A 	Burned? Well, it means either that he had--- 

gotten something from them and hadn't paid him for kr,—

or they had gotten some dope from him and hadn't paid---

him for it. Or else they had given him bad doge; 

Now, did she state that Leslie was with her 	 
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2 

3 

at the Hinman houseY— 

A 

Did ahe state how long Leslie was with her 

at the Hinman house? 

oo" A 	For a couple of days. 
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Did she tell you what she observed Leslie do 

at the Hinman house? 

MR. KEITH: Hearsay as to Leslie Van Houten. 

MR. KANAREK: What she did, your Honor. 

THE COURT: Overruled, you may answer. 

THE WITNESS: I don't really recall what she said 

she saw Leslie do. 

She was there with her. They were doing 

whatever they were doing together. 

MR. KEITil I move that answer be stricken as a 

conclusion of this witness. 

THE COURT: The latter portion of the answer will 

be stricken. 

The jury is admonished to disregard it. 

BY MR. KANAREK: 

Q 
	

Was there any discussion with Sadie concerni 

the words "political piggy"? 

A 
	

She told me that she wrote them ou a wallet' 

Did she tell. you why she wrote them on the'-'  

wall? 

A 	No. 

Did she tell you whose idea it was to write 

them on the wall?,  

A 	No, I imagined it was her own idea./ 

MR. BUGLIOSI: Motion to strike as a conclusion, 

your Honor. 
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THE COURT: The statement "1 imagined it was her 

idea" is stricken. 

The jury is admonished to disregard it. 

Don't volunteer. 

BY MR. KANAREK: 

Now, after you were arrested you spent some 

weeks in jail, is that right? 

A 	That's right. 

About six weeks? 

A 	About that. 

After you got out of jail did you go somewhere? 

A 	7 went first to the ranch. 

How long did you stay at the ranch after you 

got out of jail? 

A 	Just overnight, part of the next day. 

Q 	Do you remember what day it was that you vent 

to the ranch? 

A 	No. 

Now, you recognize that you are testifying,,-- 

der oath? 

A 

Under penalty of perjury? ---̀  

It's a penitentiary offease to lie on thb-

witness stand? 

MR. BUGLIOSI: i object, 

2 
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27,012  

1 	 THE COURT; Get on with your examination, Mr. 

2 Kanarek. 

BY MR. KANAREK: 

Did you have occasion to go into the trailer 

s 	where Randy Starr lived when you got back to the ranch? 

A 	Yeah, I think I did because Sandy was getting 

stuff ready 	oh, no, I think Sandy was in there maybe 

then with her baby. 

Had you been in that trailer before? 

A 	Yeah. 

Were there cupboards in that trailer? 

A 	Yes. 

Now, I will show you a picture ••• 

MR. KANAREK: May I approach the witness, your Honor? 

MR. WEITZMAN: Your Honor, I would like to see the 

picture before he approaches the witness. 

(Photo shown to Mr. Weitzman.) 

BY MR. KANAREK: 

I show you this panel, it appears to be a 

door or a panel, depicted in People's 261. 

First I will ask you, have you ever seen that 

panel before? 

A 	Yeah, I think I remember seeing this written 

some place I don't remember, it's probably all on the 

same panel. This would stand out more. 

Now, directing your attention to the time 
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A 	01  

roiLr st.ztc -t ttst 	cr 

1.0cr Seel 

is written on this 

27, 

before you were 	sted an )ugust nth, 1969, was this 

writing on that panel n& the trailer that Randy Starr 

occupied? 

A 	Before. 1 was arrested? 

Yes. 

Na. 

Did ,,ou see t 	wri tiro on t 

I vent bscic. to the ramth; 

li. feast 

icteei. Peopl 

first see 

vas 	rand  

the deem are it was 

aa.. 

A 

you Imre arrested,  

A 	Not that 

did not set it,  

When di 

hat: aware to be 

When d: 

A 	1 only 

11 the. F* 

1 after 

-.4tt pc 

real- 	Wif 1r thsre 

re-  eritrT -t, ant 

• • 
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You know, have been in there hundreds of 

times, I imagine.. 

So you had ample opportunity to look at the 

panels that were covering the cupboard, right? 

A 	Yeah. 

And the doors that were covering the cupboard? 

A 	Sure, I cleaned that trailer several times. 

And does this panel, this door appear to be 

a cupboard door or a panel for that very trailer? 

A 	Yeah, I saw that panel. I saw it painted,  in, 

there. 

Q 	And is this the very anel that we are speaking 

of, the panel that you saw. in Randy. Stares trailer? 

A 	I imagine when I saw it, a lot of this writing 

was not on it, -part of it was on it. 

I dOn't think this peace symbol a 

don't think this design on there was on it then. 

Q 	Well, was anything written on it at all before 

your arrest .of August 8, 1%9? 

A 	No, nothing at all was written on. it before my 

arrest. 

And this came into existence in. the form that 

you see it here when the e 	i tinFs on it after August. 8th, 

1969, is that right:. 

A 	After the mi d of September,1969. 

Now, who lived in that trailer, who lived in 
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that trailer to your knowledge between August the 8th, 

1969, and sometime in October, 1969? 

A 	Sandy lived there I think for a while with her 

baby, and then after she left and went to the desert, 

Juan moved into that trailer. 

So if Sandy -- do you know when Sandy went to 

the desert? 

A 	No, I do not. 

Do you know the exact date, or can you give 

us as approximate time that Juan Flynn moved into that 

trailer? 

A 	No, I know when I was out of jail in the middle 

of September, I think it was, Sandy was living in the trail 

with her baby; then I went back East, and when I came back 

in October none of the Family was there. 

The only person I knew vas there was Juan. 

Q 	On August 8, 1969, who lived in that trailer 

the day you were arrested? 

A 	-I don't rightly recall. 

Q 	The trailer we are speaking of? 

A 	I don't remember Randy being there then; I 

don't know who was using it-right then. 

I think Randy just left the ranch. I don't 

know if anyone was using it. 

q 	When you got out of jail, then, Sandy was 

living there, is that right? 
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That 	right. 

4 	Whet was the first time to your knowledge that 

Juan Flynn lived in this trailer? 

4 	 A 	I know, th.e first time that. I knew of him 

there was whet! I was here' in October. 

October, 196-97 

A 	Uh-huh. 

Q 	Is that right? 

A 	That's right. 

Q Now you went to isconsin and while you were.  

in Wisconsin were you interrogated.by Los Angeles Police 

Officers? 

A 	Yes. 

MR. BUGLIOSI: Asked and ansered, and it i.s  

irrelevant 

/SY COURT: The answer is it. 

FY . UNARM 

Did you et some time then come back to Los 

s? 

A e al times. 

Q  In other words and forth 

sever 

At. 'Least three. 

cc 	remymtscr it wet 	u 

remember th that r,terrogeted by Lot 

Angeles Police 	cert in Wisc.= 
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MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

MR. KANAREK: The date -- I am not asking for the 

conversations, I'm merely asking for when it occurred, 

your Honor. 

THE COURT: Overruled, you may answer. 

THE WITNESS: Twice. Once in December of '69 and 

once in March of '70. 

BY MR. UNARM 

Now, in this interim, between December of--

'69 and lf.,arch_ of 1970 did you come back to Los Ange1es7— 

A 	I made arrangements to come beck to Los Angel 

but I was told if I were to come Iuould betardered or 

I would be arrested for murder if I came to talk to Daye.  

Who told you that? 

BUGLIOSI: Metion to strike, 

TEE COURT: Tie anrwer is stricken:. The jury 4 V 

samontshed to 4isremrd it. 

Just answer the ouestiotamkeC ciont 

volunteer anything. 

EY Mk.., RAW4REK: 

You say you mark arrangements to come, but 

you didn't come 

  

   

Ttatrs 

Q 
	

Weil, tt SOME vim: VOL cLe come„ though, 

   

  

40, :fit. right. It:1.st Brunnerc' 
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A 	Yeah, after Burt Katz decided it would be all 

right if I would come and talk to another lawyer other than 

Shinn. 

MR. BUGLIOSI: Motion to strike. 

THE COURT: The answer is stricken. The jury is  

admonished to disregard it. 

BY MR. KANAREK: 

Q 	Now, when was it that you came to Los Angeles 

in fact? 

A 	The first time? In '70. 

Between this period of December, 1969, and 

March of 1970? 

A 	I came right after ••• 4111. 

It must have been later in March, right after 

Burt Katz came out. 

He said I could see so Lawyer other than 

Shinn, and then I came out and saw a lawyer arranged by 

someone else. 

MR. BUGLIOSI: Motion to strike. 

THE COURT: The answer is stricken. 

The jury is admonished to disregard it. 

Don't keep doing the sane thing, Miss Brunner. 

we are just wasting time. 

st answer the ouestion asked. 

BY MR. KANAREK: 

Weli, 	n, without telling us what was amid, 
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Miss Brunner, you were spoken to in Wisconsin by Mr. Katz 

of the District Attorney's office as well as Los Angeles 

police officers, is that right? 

A 	That's correct, yeah. 

Then subsequent to some conversation with a 

member of the District Attorney's office, to wit, Mk. 

Burton Katz, you then came to Los Angeles? 

A 	bat's right. 

When was that? 

A 	Probably in the end of March, I'm not sure. 

I yes only here for a weekend to talk to a lawyer. 

Q 	Then after speaking to whoever you spoke to 

here in Los Angeles you went back to Wisconsin? 

A 	That's right. 

Q 	When did you return after having gone back? 

A 	The Sheriff's Department brought me back in 

April. 

You mean you were brought back in custo 3y in 

April? 

A 	Yeah, they did not call it custody, but that 

is what the effect was. 

Well, in other words, you •- 

MR. BUGLIOSI: Motion to strike, it's a legal 

conclusion. 

THE COURT: Overruled. 
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BY MR. KANAREK: 

Q 	In April you were accompanied to California 

by certain people, is that right? 

A 	That's right. 

Who were these people?, 

A 	A member of the Wisconsin Sheriff's Department. 

Q 	Anyone else? 

A 	No. 

Between the time that Mr. Katz spoke to you 

and the time that you came out in April, were you spoken 

to by any law enforcement officers? 

A 	I don't believe so -- oh, yeah, a telephone 

conversation, but that was all. 
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sow, at the present time you have custody of 

your child? 

01.R. BUG.;..L)3I: Irrelevant. 

TEE WITIaLS: No. 

THZ COaT: Zustained. 

14R. BUGLIOSI: Motion to strike, your Honor, and I 

will ask the Court EL''in to 	.; ®z i this witness here --- 

THE COURT: The  answer 7,z; .3trlcken, the- jury is 

admonished. - 

MR. BUGLIOSI: 	- to wait for the Court's ruling.- 
• 

TE COURT: Wait for the ruling. 

THE WTTN735: You did. not object before I answered. 

MR. BUGLIOSI: Then watt. 

-Q 	r r 	KANARrK Just so it will be crystal clear 

Miss, Brunner, when before, let's say, August the 8th, 1969 

when-you were arrested and taken to Sybil Brand, when la-

the last tine that you were ever inside or on the premises 

or near the Gary Hinman house? 

19 

	

	 MR. WETTZMAN: Objection, your Honor, on the same 

de we pr4viously discussed in chambers. 

Tat COURT: Sustained. 

MR. KANARITK: .1 don't think the witnemrealizes 

she may answer if she wants to, your Honor.. 

CURCC R k your next question, r. Kanarek. 

you have any zore examination?• 

R. EANARE74:  Yes. May I have an answer 

2 

3 
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fluestica? 

; Tile objection if: sraztaited. 

KE. KA..;AE=1":: Your Loaor, 	c.cri't a,iat f r  i.eirzman, 

put 1 sort of 	feellisLe 1 az. 

1 vruld rot im.at to give Hr. Lanarek 

taat 	3"u''. sit 

7 I 
	 taat, 	lieitzn? 

rE
j 	4L. WE1.12.,„Li7 	tmuld rg,t w&nt to 
	

Kazareit 
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t.**--"s izpreawz.oa,s.i.r mcr.or. 	win, ait over 

BY Ea. 1:11.;.,2_EL: .ttow on Low 	 

ayt+ 
•••• • 

 

  

vo4kr 	 'Rsv 	 yoa teea •*.4 tr4e 
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• That's ri ght.  

-- whose true name is ioaael tanson, right? 

Yeah. 

And this new ir11  Lila? 

Ella or Brenda, either one. iaey switched oft. 

When was tae last 41re .n your lifetime that.  

you saw gr. Hinlaan? 

MR.•WEITZMAN: Objection, your honor, on the sae 

ground discussed in chambers. 

. TEE COURT: Objection sustained. 

LEINAHL, 	i;e11, your Hohtheni i ask tr,.e witness 

may be informed that she ma; answer if she wishes. 

THE COtJR 	As your next que 4 on air. 
Ll 	 BY KR. KANARLK: Well did you see 	Hinman 

during e year 19692 

; BUGLIOSI: Askea and answered. 

AR. WEIT4: 	Same Gt,jeslt 	4 a  your ho-/cr. 

TE COU;11: 

AE. ",ARLI: 	api--rozon the senor.? 

24 

25 

8 

9 

12 

13 

r's‘ 

15  

16 

1? 

13 

5 
19 

28 

• 

Gary and Bear, my son, and usually one ;.her 

girl. 

And anotner girl? 

h 	 there sometimes with meand 

sometimes another wir 	1-7,.d::te Ella% 

Ana so 4i  was you, ,Liary _Inman;  ?cob Bear, your 

27.02 3.  
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THE COURT: Yes, you may, Mr. Kanarek. 

(l iv! folloArinz f, roceedings were had at the 

benoil out of the ::earins of the jury:, 

THE COL T: Now, Px. Kanarek, if you don't stop this, 

you and I are going to :ale a seripus misunderstanding. 

Do you understandwhat I an talking about? 

A. KANAREK: I unierstand. I would like to point 

this out to the 1/4„curt -- 

THE COURT: All r1h you are obviously trying to 

obstruct and delay and defeat the ends of justice in this 

case, that has been cvioua for a long time. 

/;ow 	respect to this particular witness 

the procedure has ben worked out with Mr. Weitzman, and 

the witness. She understands. She nets been advised. 

Is that rights  Kr. Weitzman? 

MR. WEITZMAN: That is correct, your Honor. 

THE COURT: She knows she may answer any question 

notwithstanding your objection. 

Is that right, Mr. Weitzman? 

MR. WEITZMAN: Yes • ;,our Honor. 

THE COURT: You have been so advised and you have 

been told that several times, Mr. Kanarek, and you 

persist in trying to defeat and delay and obstruct the 

examination. It is your examination. 

Now, you are either going to get on with it or 

I am going to terminate it. 
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.iay I point out to the Court she is not 

aware she can answer? 

THE COUFT: Sne is perfectly .Aare of it. 

Is that ri.gt, 

R. ',O;ITZ:-IAN: I would like the record to reflect this 

is an intelligent girl. She la fully aware of what is goin  

on. She understands tie proceedin;s. 

She understands tne adviaer.ent, waat the 

procedure Is: 

If she has a question she will call me to the* 

witness stand. 

When the objection Is sustained she knows not 

to answer until we nave hcc.,d a siscus ion. 

THE COURT: Your solicitude for the witness la 

touching, if it weren't so phony, ,Nr. Xanarek. Get on with 

this examination. 

;ice. WEITZMAN: Your Eoror api:roaca tne witness? 

THE COURT: Yes. W'e are j,oir5 to 6. 	‘4 recess at 

this time, Mr. Weitzman you m'iy confer with your witness 

during the recess. 

(The following procpedinzs were had in open 

court in the presence and h-zarin,.. of the jury.) 

THE COUFT: Ladlec, ani ,„-:t? •' 	t converse 

with anyone or form or express an o17-inl:.7r re;:,ardin4 

penalty until that question is finally stoviitted to you. 

(Recess.) 
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make, Mr. f.narek? 
THE COUH-: .1::o you Lam' a noticn to 

MR. 7P,TAP7K: Yes. 

7TR. 

 

21 7ZE 	• StAtP It. 
99 

ILA, *__E: My 17ot1on ia ttat there be no further 

23 	interrurtiorf. cy 	!Tiarziat 	 t„ectre it 
res a„-i4utf.a 	 zrzrte.L imzizaity. 

10 

11 

33 

1111I 
13 

15 

16 

17 

13 

6 

8 	 TRE COUaT: Very well. 

C:hercupon, 	ctoutzel approach the bet= and 

the followine: .srfaceein.:.a occur it the bench outside of the 

hearing of the jury:) 

F.A.;J112j , Your Eor.or„ I rer,resent to the Court 
that this w itmz5z, Laz told rze ttat 	.1-T;;;417i 	Acr 
ti at zhe had it=unity. 

That ia one thing, I 'iant to point out. 

23174 	 alt :ins.{? 

SAN:.-.aaK! That 	toI.t r.er tz.z.t art e' aad 1,=unity. 
717-t is one,  p:ArY; 	 to ;oint out. 

25 	 F, V.  -ct ',seen c.rantr-d wI 
a a, 

za. 	ALRARL 	•/ 	•,• ••- 2::! 	• .4v, 	7::"..tileen Parf.er zralited 

2 

3 

4 

27,026 

ridE co;:: All parties c..re present except 

iianson, All counsel anci all jurors are preseuto 

You ray proceed. 

gay ;U11411.1-01: Your Lenox, may we approaca the bench 

briefly? 

THE COU:,:: In connection ;:itn this exantination? 

MR. KAIL!"..R.7.X: Yez, your acacx. 
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:4.t J•. 

4.01; 	a evidence before this Court 

that she hae ec h erahte ilemunity. 

KAN sem I,: 1 a-k the Couet to ta'- o judicial notice 

of ti proceeeiee ih ehe iiohoraele i;atAleen Parker's 

court where a erit of habeas corpus had been granted. 

THE; 	Ttat i3 not a way to ask the Court to 

take jUdiciel nz:t1 c. 	Conz,ult the Evidence Code. 

An thine eiee? 

: 	ei I ask that the file be -brought up. 

here. 

I had no :no ledge that Xr. Weitzman would be 

here today doing what he is'ecing. 

Your donor galls it obstruction, or whatever. 

The fact is. that - 1-had no reason to believe that there was 

16 	going to he any claim of privilege. 

17- 	 This witness told me that she was told she had 

18 	been granted immunity. 

19 	 Judge Kathleen Parker had grantee a writ of 

20 	habeas corpus. 

21 	 ThE COURT; ihat is your understanding, tr. Weitaman? 

22 	 MR. WEITZNAN: I can represent the following to the 

23 	Court: A writ of habeas corpus was granted pending 

24 	further prceeedihte 1r the Hinman case, which has now been 

consolidated in the .iinman-ehea ease. 

2.6-• 	 The Court ruled she would be granted a condition al. 

3 

4 

5 

6 

a 

9 

10 

11 

12 

13 
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immunity penuin6 these proceedings, which meant tnat as 

long as she continues to testify for tne People pursuant 

to her bargain with them, allegedly made prior to her 

testifyin, she would ue Granted immunity. 

tiowever, tile Court did not rule that statutory 

immunity as t7e knot 	was applicable to that matter, 

and no immunitj papers ,,,..174e 

Now, alms Brunner is well aware that she can be 

reindicted if she breaks tile alleged promise she made 

to the District Attorney's Office. She hay a clear under-

standing of that. 

2 

3 

4 

5 

6 

24 

25 

• 
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TEE CZ,IRT: have you so advised her? 

4R. WEITZ: Ykis, I wave. 

I can readvise ner. 

THA COL l: That is your state of mind, that she can 

be reindict,I? 

MR. 	 That is the state that Judge Parker 

left the caze in. 

I don't talax it is legally possible. 

THE COURT: In oGner words, you ar,:. asserting the 

privilege in good faitai 

()a, ye r.10 :your honor. Oh, for sure. 

THa COU.i.T: You art: not asserting it believing that 

she has immunity? 

MR. talITZII: 

And I might furtacr point out that there is ------ 

no immunity for perjury if she testifies under oat L~  

something differently titan what she has already tel.;tified 

to under oath. Sae would be suoject to prosecution for4., 

perjury, for which there is no immunit 

MR. FITZGERALD: 	BugIlosi gives people ix munity 

for perjury. 

BUGLIOSI: I do? 

1-GR. FITZGLi1ALD: Tu,.:.t shouldn't be on the record. I 

am sorry. 

ErCzLIOSI. ,,mere did you sat that? 

THE COUTa: Your motion u dented, 	Kanarek. 
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2 

3 

4 

5 
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8 

9 

10 

11 

12 

uh. KANA:iL; I just wanted to point out to the Oolirt 

that her testift:yin6 here has zot nothing to do with her 

obligation to testify for the People. 

The fact that she has been given immunity 

doesn't mean that we have to have our interrogation 

interrupted by this consttInt use of the privilege. 

THE COURT: All rizLit. Let's proceed. 

WEITDiAN: I thin:: the record is clear, but it 

should be stated once alain. 

There are t'wo problems. One is the pending; 

indictment, and two, the pe:,sibility of a perjury indict-

ment, which J..3 every bit a- real as the pending indictment. 

TM: COURT. You say tree possibility of a perjury 

indictment? I don't follow that. 

What are jou talking about? 

MR. WEITZHAN: Let's jay, for examrle, she has 

testified one way under oath. Now, attempts are made by 

Ar. Kanarek to induce ner to testify another way under 

oath. And the statements are inconsistent, theoretically. 

THE COURT: That is true in every case. 

MR. WEITZAAN: It is also true in every case, yes. 

There is a po'zsibility that that fits into tne 

elements of perjury. It certainly does. 

TUZ CCM. What you say is true, but I don't see the 

relevancy it has to what we are talking about now. 

NR, WEITZIaN: Well, she certainly has every grounds 

15 
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invoke 	 is self-inriminatory. 

t.at is alaost as btA an /331.10 

as the pezdir, Inc;ictmen , aria I can represent to the Court 

believe me, t...115,:re a  3 ar 	e.r pending against this • 

• youns.  lady. 

The writ Of 1.:1-)e0.-5 corpus did not di3411315 the 

ctment, She is only on 
	

t A3 a Feople's 

witness. 

MR. KBITh: You used tne ter:a 	e "reindicted." 

MR. WEr7ZMAN. 	axant 	nstitute rt:roceedings. 	
• 

KEITH: 4. see, 

HE 
COU1+3  Let's r capitulate for a moment. 

a your belief, :,1r. Weisman, as anattorney --  

for Miss Brunner, she is still subject to prosecution in 

the Hinman caseY------ 

R. WEITZAAN: Yes, your Honove" 

THE COUHT: And immunity has not been gni.ntea41' 

MR. WEITZ:,,IAN: .Stritlicery immunity has net bean —

granted , your Honoie!/  
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As a matter of fact, I think the record cane"--

safely state Immunity has not been granted. 

THE COUNT: So then when you assert the privilege 

against self-incrimination' for her in this case, and she 

follows your advice, you ar-e acting in good faith? 

MR. WEITZKAN: Yes, your Honor, completely in good 

faith. 

THE COURT: The answers may very well incriminate her 

and she is subject to prosecution for information--

disclosed in those answers, is that ri 

MR. WEITZMAN: That's correct, your Honor. 

MR. ZMAREX: But your Honor, Judge Katnleen Parker 

in granting habeas corpus -- 

THE COURT: Let's proceed, gentlemen. The motion is 

denied. 

(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing of the Jury:) 

.BY MR. RANAREK: Miss Brunner, have law 

enforcement officers told you that unless you involve 

Charles Manson -- 

MR. BUGLIOSI: I object to this. The question 

already contains hearsay. 

THE COURT. Approach woe bench, Counsel. 

(The following proceedings were -  Azad at the 

bench out of the hearing of the jury:) 

THE COURT: Mr. Kanarek, if you try one more sneaky, 

(—\ 

.14 

15 
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little triek, like that, one more obviously im;!roger question 

I'm goins: to find you in contempt. 

Now, get on with your examination. 

MR. KANAREK: I want to point out this is absolutely 

the discretion of the jury, your Honor. 

THE COURT: Get on with your examination or I will 

terminate it. 

(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing of the jury:) 

BY nn. KAWIREK: Miss Brunner, did you 

observe L:r. Bobby Beausoleil in the company of Leslie 

Van Houten? 

Yeah, a lot of times. They were real close. 

And would you describe the relationship that 

you saw between the two? 

Like Leslie lived with Bobby for a while and 

when he came back to the ranch they were very tiht like 

they were with each other all the time. 

Now, directing your attention, Alas Brunner, 

to on or about July 15th, 1969, do you know where 

Leslie Van Houten was living? 

S'le was living at the ranch. 

Do you know where Bobby Beausoleil was living 

or where his residence Kas? 

1. 	He was staying at the ranch then. 

ie had another apartment some place, but at the 

2 
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time he was stay 	at the ranch. 

And at 'a time when Bobby Beausoleil was, as you 

put it -- where you think he had another apartment, and 

was staying at the ranch also, -- did you see Leslie 

Van Houten in the company of Bobby Beausoleil? 

A. 	Almost all the tine. 

a 	And did you see them go places together? 

Did you see them leave the ranch together? 

A. 	I imagine I did. I cannot recall any specific 

instance right now, but they were together all the time,.so 

if one left, then the other probably left. 

MR. KEITH: Move to strike on the grounds of a 

conclusion. 

THE COURT: The answer is stricken; the jury is 

admonished to disregard it. 

Q 	BY MR. KANAREK: Did you see Leslie Van Houten in 

the company of Bobby Beausoleil at different times of the 

day and night? 

A. 	Yes. 

20. 	4 	Now, did you:have occasion to know whether or 

21 not Bobby Beausoleil and Leslie Van Houten shared sleeping 

22 	quarters at the ranch? 

23 	A 	I know they did. I don't know if I ever saw them 

24 . together but I know they did. 

4 	And upon what do you know this, upon what 

26 
	do you base this? 
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A. 	the County Jail, I suppose. He waa in Los 

Angeles at thP- time and he said he had been brought down. 
2 

from San Luis Obispo, 

MR, BI:LIOSI: Objection 

S77.7  COURT; Sustained. The answer is stria..Ken, The 

Jur-;  is '=-Tr-Y-%isbed to dierzard it. 

^ 	B! 7-11/..  	ro you 1-zmow waat 

Bobby Beanzoleil was arrer,ted Ler' 

Yeah the one 1 uzually drive, the walte 

And this Is anautczcoil,?. that yoa ctarted driving 

at about what 

By time., I  mean what iate. Lc you rezember whew-- 

it vas you started drivinz that auta=obiler-- 

No, I know I was gains anapping and using it to 

25 go Shoppins witil the credit cards I had, but danTt know, 

know, when I started ua 	iz. 

17: Who Is it that tranaferred payslcal pos3ersioa 

of that autor.obile'to 

19 

	

	 A- 	The car as parked at the ranoa, and the keyz 

' were in the iltnition, like all our keys were always 

the 

Just aoprea in and tca.: 

23 	 1 ::AA so trar, your relationsalp Ilitt teat 

14.  auto=obile Was becauze it V25 located at tae ranch, is taat 

2, 
	correct? 

41. -.171  *a- 1- 

5 

z.• 

I4. 
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Now, at the time that you were at the ranch 

was your son Michael Manson also known. as Pooh bear, was 

he at the ranch? 

A 	Yes. 

And was this child 

children ss Linda Kasabien's child, Tanya? 

A 	Yeah Linda'Q a.nd 5ad.eand sometimes 

Danny DeCarlol s. 

These children were all kept together and 

were together a t a 	tain area 4  the ra - 

• 
rig  t? 

A 	Yeah, more or less, 'out Tanya 

n 	both wall, sc thew z^t around more than t 

15 

- Nov, directing your attention to Ar. 41.--msort 

20 	nave you seen ft-.r in the coespery cf .7uan Flynn? 

A 	I hsve teem them in company to a ter at the 

ranch. 

24 	t it T.: 

Mk. BUGLI35.:: Motzor. tz strike the Lest pert your 

19 

After your arrts t was your hhilc Latta into 

custody by public off ials? 

MM•. NUGLIOS1: Irrelevant. 

. 	TH1 CCUIT: 	s rai Led. 

BY MR. LANAIEK: 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

ch, is t.hhat 
• 
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THE COU?T: The last sentence is stricken. The jury 

is a onished to disregard it. 

BY E . KANAREK: 

Direct 	your attention to a time when Juan 

Flynn and Gary Hinman were together at the ranch, do you 

have such an occasion in ruind? 

A 	Gar) came to the ranch a few times and I have 

seen him talking to Juan. 

Did you see Mr. Hinman and Juan Flynn leave the 

ranch together? 

A 	I don't recall seeing them leave together, no, 

I know they left together. 

ER. BUGLIOSI: Motion to strike, your Honor. 

THE COURT; The last sentence is stricken. The jury 

is admonished to disregard it. 

BY MR. RANAREK: 

To your knowledge on this occasion did Juan 

Flynn go home, that is, leave with Gary Hinman to go to 

Gary Hinman's home?. 

MR. BUGLIOSI: Same objection. She already said she 

had no knowledge, your Honor, she did not see them leave. 

So by definition it is calling for hearsay. 

THE WITNESS: I heard them together at Gary's house. 

THE COURT: Just a moment, the answer is stricken. 

The objection is sustained. 

The jury is admonished to disregard it. 
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E. 

r. 

BY W. KAKAREK: 

2 

	

	
Sometime in 1965 did you see Gary Hinman and 

Juan Flynn together at Gary Rincan's home? 

4 	 A 	Li:, I heard them 	did not see them. 

6 

Honor. She must have learned by now. 

Motion to strike that last remark on her part. 

s 	THE COCkT: The answer is stricken. 

The jury is admonished to disregard it. 

BY MR. RANAREK: 

12 

is 	hear it? 

Do you know the voice of Juan Flynn when you 

A 	Yes. 

13 	 Q 	Did you know the voice of Gary Hinman when you 

it? 

17 	 A 	Yes. 

as 	 Q 	During the year 1968 did you hear the voice of 

Juan Flynn and Gary Hinman toacther those two voices,  

in the Hinman home while you were livinE there in '68? 

A 	Yes. 

Did you see and hear Gary Hinman at the Spabn 

Ranch? 

MR. BUGLIOSI: Same ojection, your Honor, and 

believe the witness knows exactly whst she is doing, your 

A 	Yes. 

MR. KANAREK: I hadn't quite finished. 

Io your knowledge did Gary Hinman drop acid at 
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the Spahn Ranch with Juan Flynn? 

• BUGLIOSI: Irrelevant. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. KANAREK: 

Q Directing your attention to this occasion in 

1968, you say you did hear Juan Flynn's voice at the Gary 

Hinman home, right? 

A 	Right. 

And you heard Gary Hinman's voice at the Gary 

Hinman home? 

A 	That's right. 

And they were speaking together? 

A 	That's right. 

Q Would you tell us what you heard said? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant, calls for hearsay. 

mit COURT: Sustained. 

MR. KANAREK: Your Honor, I'm offering it for the 

state of mind, not for the truth of the matters asserted. 

THE COURT: Sustained. 

MR. KANAREK: May I make an offer of proof to the 

Court? 

THE COURT: The objection is sustained. 

Ask your next question. 

BY MR. KANAREK: 

Q Have you in the last couple of weeks in. 

company with other individuals attempted to serve Juan Fl 
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2 

3 

with process to CCU4 to this court? 

MR. BUGLIOSI: Irrelevant. 

THE WITNESS: Yes. 

MR. BUGLIOS1: It is irrelev.,lut, your Honor, motion 

to strike. 

THE COURT: Overruled. 

BY MR. KANAREK: 

Would you tel us wi-lat you have done in the 

attempt to serve process, a subpoena upon Juan Flynn to 

cone to this court? 

A 	We have gone to where he has been living or 

known to be or, you know, where he has friends, to try to 

find him to give him a subpoena. 

He knows we are looking for him so he is never 

around. 

HR. BUGLICSI: Wait a while, that's a conclusionary 

statement-on her part. 

THE COURT: The last sentence is stricken. The jury 

is admonished to disregard it. 

BY MR. KANAREK: 

Q 	And for what period of time has this gone 

on, Miss Brunner, have you been trying to find him? 

A 	I think since about the middle of February. 

MR. KANAREK: Thank you , Miss Brunner. 

MR. FITZGLRALD: I have no questions, your Honor. 
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DIRECT EXAMINATION 

BY MR. 	1TB: 

Q 	I take it that you knew Bobby Beausoleil? 

A 	That's right. 

You did not dislike hit, did you? 

A 	No, I liked hia as a matter of fact. 

Miss Brunner, didn't you testify as a witness 

for the prosecution in the case of the People against 

Beausoleil? 

MR. BUGLIOSI: It's irrelevant, your Honor. 

THE COURT: Overruled. 

THE WITNESS: Yes, I did. 

MR. KANAREK: Your Honor, I will object on equal 

protection of the law. 

These are the types of questions that I asked 

for and your Honor has sustained the objection. 

May -- 

THE COURT: Overruled. 

BY MR. KEITH: 

Q 	Now, in that case, Mr. Beausoleil was convicted 

of murder in the first degree, is that not correct? 

A 	That's correct. 

And he was convicted of the murder of Gary 

Hinman? 

A 	That's right. 
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have relat 
	t is e stan 

Calls 	.earsay. 

N.LIT17:: Yes or 

BU314ICSI: Calls for 3.1aras7. 

ques 	itself conained f arsay. 

The answer is just a confirmation. 	e hearsay. 

itneas. She is 

adverse. 

	

9 	 ii . BUGLIOSI: The qdeation itself contains hearsay ,  

	

10 
	your Honor. 

	

11 
	 THE COURT: That is not the purpose of the question, 

	

12 
	. Bugliosi. 

	

13 
	 Overruled. You may answer, 

	

14 
	 THE WITNESS: Okay . ihat is the question? 

	

15 
	 MR. KEITH: Would you read the question, please,  

	

16 
	 Mehlman? 

	

17 	 THE COURT: Yes, read the question. 

(The question wa.s react, by 	 r.) 

	

' 19 
	 THE WITk&SS: I mentioned it but I substituristr--- 

	

20. 
	people in place, and I substituted myself for Leslie in 

	

21 
	the conversation that I naa with law enforcement officersy----- 

BY MR. KEITH: So, you didn't use 

	

23 	name, I take It? 

24
A. No, 

	

25 	 Bobby was trying to cover up information. 

MR. B LIOSI: Motion to strike the last remark. 
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6 

S 

-r talked to 3urton Katz about it and I might 

-,ave talked to ._aro n z,4-1,7itz about it. 

y,zu ti  :7,r tall iurton .Katz that Leslie nad 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

MR. WEITZ:.1AN- 	,7tje„-:t4 on, your Honor. 

think thls line of questionInz is exactly the 

subject 	ter that was discuss d in chambers and has been 

scussed at the bench sever.7.1 times. 

COY,-,T7 '..17ustained, 

MR. KEITH: I have not'ling further. 

17 MR. BUGLIOSI: No your donor, 

I t1R. KANARLK: some, your donor. 18 

21,045 

\_:y 	uIve to strike, 

'as, se:-.te7los i3 strion.e:1 1u the jury 

is ad:,...or-.1s, to disreard it. 

you talr. to any d 

,4.= ^  1.#4.str*Ict 	 aobut 	 ca:3-)? 
• 

2 

r 

4 

5 

9 

16 	 THE COURT: Any questions, Xr. 

THE CQU7T: You already examined. 

MR. KAAREK: I want to examine on this substitution. 

THE COURT: After Mr. Bugliosi. 

MR. KANARER: he says he has no questions, your 

Honor. 

BUGLIOSI; eio , I haven't any questions. 

TUE COURT: Very well. 

26 

19 

20. 
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A 

KEITH: I aIzo cove to strike. 

2 	
IEE 	1-he last ,.entence is stric4en :atl the jurY 

3 	1.6 ad=onistelf, to disre.:,ard it. 

KZ.7.71-1: 	Did you talk to any deputy 

District Attorney about the hinzian case? 

I talked to Burton Katz about it and I might 

1ave talked to Aaron ti:ovitz about it. 

Did ;;ou 	t••::).1 Burton Xatz that Leslie nad 

c.,nythin,3 to do with thy' 

S 

9 

21 

12 

13 

(3 14 

15 

16 

17 

18 

10 

20. 

21 

MR, WEITZNAN: ZamP otlection, your Honor. 

I thin this line of questioning Is exactly the 

subject matter that ;*as discussed in charxr)ers and has been 

discussed at the bench severe.). times. 

THE C0.1:',T. Sustained. 

MR. KEITH: I have nothing further. 

THE COMT: Any quTstons, Yr. BugliosiT 

MR. BUGLIOSI! No. your Honor. 

MR. KANAREK: I have some:  your Honor. 

THE COUnT: You already examined. 

MR, KANAREK: I want to examine on this substitution. 

THE COURT: After Mr. Bugliosi. 

22 	MR. KANARERI He says he has no questions, your 

23 Honor, 

24 : 	MR. BUGLIOSIt No, I haven't anj questions. 

25 	 TES COURT: Very well. 
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question, that she did, in fact, testify. 

MR. WEITZMAN: My recollection was that that wasn't 

in respect to testimony before any Grand Jury. That was 

testimony allegedly had, or conversations allegedly had, 

with police officials. 

MR. BUGLIO I: That was my understanding. 

MR. WEITZMAN: It wasn't pointed to any testimony 

given under oath before the Grand Jury or before a court 

of law. 

THE COURT: In any event, the objection was sustained. 

BY MR. KANAREK: 

Would you tell us, Miss Brunner, you have said 

that you substituted yourself for Leslie Van Houten; is 

that correct? 

.A 	That's right. 

MR. WEITZMAN: Your Honor, same objection. It is the 

same line of questioning, your Honor. 

THE COURT: She has answered that question, fir. 

Weitzman. 

MR. WEITZMAN: I think she began to answer until I 

objected, and then she didn't. 

Before the Court rules on the objection, 

perhaps I should have a word with my client. 

THE COURT: Very well. 

(Mr. Weitzman approaches the witness stand 

and confers with the witness.) 
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MR. WEITZMAN: Thank you, your Honor. 

I don't believe that the answer was in the 

record, and it is my understanding that my client wishes 

to invoke the privilege to that particular question. 

THE COURT: Sustained. 

THE WITNESS: May I talk to Irving for a minute? 

MR. KANAREK: May I talk to the witness for a moment, 

your Honor? 

THE COURT: Yes, you may. 

(Mr. Kanarek approaches the witness and confers 

with the witness.) (Mr. Weitzman then joins the conference 

with Mx. Kanarek and the witness.) 

THE COURT: Ladies and gentlemen, do not converse with 

anyone or form or express any opinion regarding penalty unti 

the question is finally submitted to you. 

The court will recess until 1:45. 

(Whereupon at 11:59 o'clock a.m. the court 

was in recess.) 
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wA.L.,4.1-‘;rai.L.1% 	 ;AAA 16, 1971 

TaL.-  r >J . All parttas are 	-43ent except lir. 	son; 

3 

4 

5 au counsel counsel ,anci all il-rtev”..7,,  
....••• 1.7 • pre,sent. 

Are you rep 	to proceed , Mr. Kanar ? 

KANA 	Yes your Honor, :'lank you. 

WEITZN.AA: 4, 4 	 Kanarek questioning, 

ma'z we approach the benc 1 wo. I can rote the motion we 

discussed in chambers or shall I make It on the record now, 
• 

	

11 	u.nless the Court pre fere to proceed later? 

	

12 
	

I nave a copy of the tr nscript now. I have had 

	

13 
	an opportunity to read It. I do know the portions I'd 

	

14 	been concerned with. 

	

15 	 (The following proceedings were had at the bench 

	

16 	out of the hearing of the jury:) 

	

17 	. THE COURT: vcu ma 	ro eed 	Weitzman. 

18 

19 
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4 

21 

12 

-V., PIT=RALD; Pate 26,941, Thatis the page it 

bes:knis on. 

MR. WEITZa :  Nine pazes in. 26,948/  beginning with 
3 

line 1 down to line 8. 

I move that those be stricken on the Sround we 

6 	
previously discussed in chambers. 

Then the next pat3e would be Page 26,951, Lines 
7 

4 through 26. 

TEE COURT: She testified substantially to this 
9 

this morning. 

MR. WEITMAN: No. If I may, your Honor. 

This vas direct. The testimony that took place 

thin morning was hearsay testimony. That iz, she testified 

14 	teat this is what Leslie Van Houten told her and Susan ; 

15 

16 ; 	THE COURT: 1 am ta1kin6 about the testimony on 

17 Page 26)951. 

18 	 She testifiPd this morning she was at Hinman's 

10 	house in 1968. 

20, 

 

R. VEITZMAN: Pardon mo. 7  misspoke. Ny objection 

21 should take in Page 26)951, Linos 1 through 9. No. 4 

22 through 13, Because that is directly in point with that 

23 her testimony was in previous proceedings before the Grand 

Jury and in the Beau,ioleil trial. 

Th'zft is exactly the type of testimony that -

ve would be objectinc to and making the motion to strike. 

10 , 

24 

--26 
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TEE C:,'U.ET: Have you discussed this with your client? 

:xR. WEITZ-4AN: Yes. I just went over the transcript 

with il:tr and snowed her. 

ThE COURT: There is no point in striking it if she is 

going to be re-asked the question and is going to answer it 

notwithstanding your assertion of .privilege. 

MR. WEITZiAN: She hasn't given me any indication 

that that was going to be the case, and I would think that 

counsel would not ask the question aci.lain. 

I don't know , perhaps they will. 

MR. KEITH: Your Honor - 

MR. KANAREK: If I may be heard? 

THE COURT: Yes, Mr. Keith? 

MR. KEITH: Thank you, your Honor. 

This raises an interesting; point. 

If that testimony that Mr. Weitzman refers to 

is stricken by the Court, inasmuch as this witness has 

stated that Leslie had told her that Leslie was at the 

Hinman house at the time of the Hinman slaying, I would 

like to impeach this witness by a prior inconsistent 

statement or statements made not only before the Grand 

Jury under oath but at the Beausoleil trial under oath, 

to the effect that she was at the Hinman house, not 

Leslie, and she saw Bobby Beausoleil. 

THE COURT: She already testified one was there. 

MR. KEITH: I realize that but this is a very unique 
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situation, if the Court please. 

I uon't h nt Leslie, for reasons 	wontt 

announce for the re orc, was teliin6 tree trubby 

4 	subtle means 1 would 	-e to impeach this witness by her 

prior testimony. 

KR. BUGLIOSI: Maj I say comet? ink;? 

THE COUid: You waz' tea: is 
	 yo 

Is that what you want tc 

AR. BUGLIOSI: 

10 	 MR. KEITH: 	I realize it nas c• but I think 

11 	your Honor may glean the poi  t.  
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F 

MR. KEITH: It has been brought out in argument that 

these people are all doing anything they can to protect 

somebody, even testifying untruthfully under oath. 

MR. KANAREK: Your Honor, if I may be heard for just 

a moment. 

The Point is, your Honor, and I say this withou 

	

7 	any lack of respect to Mr. Weitzman, he has no standing 

	

8 	before your Honor to make such a motion. 

	

9 	 First of all it has been 

THE COURT: Let's not waste any time on that, Mr. 

	

ii 	Kanarek. 

	

12 	 MR. KANAREK; When she takes the 3tand and does not 

exercise the privilege, she waives it. 

There is case law that says once the door is 

	

15 
	open, that is it. It happened before before the jury, He 

has no standing. 

	

17 
	

If she committed any kind of offense, it is up 

	

13 
	

to the District Attorney's office of Los Angeles 	the 

	

19 
	

striking is not only 

	

20 
	

He has no standing be Eire the Court in these 

	

21 
	

matters to have it stricken. 

zut conceptually there is no basis in law 

for striking it. The door has been opened. I can cite 

	

24 	the Court Mx. Witkin -- 

	

2S 	 THE L.,;URT: Just sty ; talkies; a min-Ite, will you, 

Mr. Kapare.,:. 

I 

Ex 	 2 

3 

4 

5 

6 
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MR. KANAREK: Yes, your Honor. 

THE COURT: Now, let's go back again. 

What was the first reference in the transcript? 

MR. WEITZMAN: The first one is page 26,948, your 

Honor, lines 1 through 9. 	• 

Your Honor, if I may further indicate for the 

record, I don't want to appear somewhat presumptuous or 

obnoxious, but I think it is clear she's represented by 

counsel. There is a pending indictment against her. She 

certainly should have been advised of her right to counsel 

and have had an opportunity to consult with counsel before 

she was questioned in an areatnat directly relates to a 

pending indictment and could put her in jeopardy. 

THE CCCkT: I understand your position. 

MR. WEITZMAN: Page 26,951, four donor lines 4 

through 13 -- well 	would submit 4 tnrough 26. 

• THE COURT: It is so ,rague. *oat does i  c moan to be 

in the vi aity 	some ?:.-ace? 

Mk. 11EITZAAN: Lines ,, S and 

directly ase.ed: 

'In the summer of 	so 	 7 

the Gary Hinman :.o.ise?" 

Th.e answer ts. no. 

2 

' 

Irvx LOC177: -ft141  Scs.'+e. e:1C 	 testLffec tilt so 
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I'm not going to strike any of this testimony. 

MR. WEITZMAN: I would just like the record to be 

clear, regardless of what she testified this morning, I 

think that the motion to strike yesterday's testimony is 

clearly a good motion because she was not represented by 

counsel. 

She is presently under indictment. 

THE COURT: I don't think that has a tendency to 

incrinate her, it is so vague and general, it could mean 

anything, 

MR. BUGLIOSI: May I make one little brief observa-

tion, your Honor: 

In my opinion we are going in the direction of 

bringing out the evidence in the entire Hinman case, the 

Grand Jury, the Beausoleil trial; we are going in that 

direction in my opinion. 

I am objecting, of course, at every opportunity, 

to stop this It will prolong tae trial for a week or so. 

THE COURT: We are not going to retry the Hinman case. 

NR. BUGLIOSI: Right, but ue are going in that direc-

tion. 

THE COURT: Let's proceed, gentlemen.. 

(The follo14ini: proceedings were had in open 

court in the presence an6 hearing of the jury:) 

PM COURT: Do yea have a question, Mr Lamarek? 

Let's proceed. 
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MR. KANAREK: Yes, your Honor. 

Now, yesterday, Miss Brunner, did you testify, 

reading from page 26,948 of the transcript: 

"And directing your attention to on or about 

July 15, 1969, were you at the Gary Hinman home? 

RA 	No." 

MR. BUGL1OSI: I object to this. The record speaks 

for itself. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. UNARM 

Miss Brunner, at some time in the past were o.- 

you and Mr. Manson going to be married?4,.....---- 

A 	Yeah, we got a marriage license and took thee 

blood tests; we were going to get married....----- 

Q 	And you actually were going to go through 

ceremony, is that right? 

A 	That's right. 

Is there some reason that you and Mr. Manson 

did not become married? 

A 	We were going to get married and then we were 

talking about his record and the way that we were 

a lot of hassles 'with the police, and he could see that he 

was going back to jail at sometime, and we decided it would 

be better if he did not have a wife to get into trouble.____ 

and to pull through all of rE7 - 
He knew he was going back to jail. 
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Did he tell you why he knew he was going back 

to jail? 

MR. BUGLIOSI: I object, your Honor, calls for 

hearsay. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. KANAREK: 

Had Nr. Manson been harassed by police officers 

HR. BUGL/OSI: Calls for conclusion. 

THE WITNESE: We have always been harassed. 

THE COURT: Sustained. 

MR. BUGLIOSI: Notion to strike. 

THE CCURT: The answer is stricken. The jury is 

admonished to disregard it. 

BY MR. KANAREK: 

Now, directing your attention then to a time 

when you were testifying before the Grand Jury concerning 

the Hinman matter. 

A 	Um-hum. 

.Q 	Now, do you have in mind that time? 

Is that firmly in your mind when you were befer 

the Grand Jury in this very building, testifying? 

A. 	Yeah. 

Now, did you testify at that Grand Jury ttr.....-*  

doing things that you did not in Cact 

MR. UGLIOSI: Too broad a question. 

THE WITNESS: Yes, I did. 
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THE COURT: The objection is sustained. 

MR. KAAAR: Then, your Honor , may I approach the 

witness with the Grand Jury transcript?  

THE COURT: Ask your next question, r. Kanarek. 

MR. KANAREK: I want to try ,to refresh her ring:disc 

tion if I may, your Honor. 

THE COURT; Do you hove a specific question in mind? 

MR. KANAREK 	Yes, ' do. 

Q 	I will shou you at page 85 of the transcript, 

and ask you -OW 

MR. KANAREK: May I approach the witness, your Honor? 

THE COURT: You may. 

BY MR. KANAREK: 

Would you read over to yourself at page 85,  

lines 10 through 15. Would you reed that over to yourself? 

A 	Is this from the beginning? 

Q 	No, you may look t tie transcript to refresh 

your recollection, look at C-1v front piece, the table of 

contents, look at any part of it that you may wish to look 

at to see if that -- 

A 	I don't -- 

Would you just read those lines over. My 

question is: 

Did you so testify at the Grand Jury? 

A 	Yes. 

In answer to the question: 

2 

3 
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"All right" -- 

MR. BUGLIOSI: I object, this is it 	Re is 

just rcading hearsay into the record. 

27,059 
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i. K.A.:cita....4: It is impeachment, .your 

2 	 YEE COUR!: ,,ust,i...ined. 

3 	 Ad. KANARE: stag I show it to tne Court? It is 

4 inpeaehent, 

THE 00U al: Ylay I zee it? 

AR.KiL lAREK! CertainIy. 

7 	 TBE COURT: "iouxs comment 4111 be stricken also, 

8 	Yr.r, Kanarek, ana the jury is admonished to disregard it. 

9: 	 What as tne line? 

10 	 NR, ZANAREK: I belive 10 through 15 your Honor. 

AR. BUCiLluSI: ;resat is ttc,  Courtlz ruling? 

MR.-KANAREK: n4ueation'' 

13 	 EUGLTOSI: Wait a 4hi1e. 

14 	 What is the Court's ruling? 

15 	 THE CCURT: What la the question? 

16 	 MR. IWIARE: Did she so testify? 

17 	 THE COURTz Overruled. 

u 	 You may anzvfl..r. 

19 	 Aa. XAA.aREK: "4 All rignt, aow, wnen you got 

20. 	 to the house" 

21 	 MR, BUGLIOSI: Jact a moment, your Honor. 

22 	 I sill nave an objection. 

23 	 THE COURT: rat is the objection, Hr. Bugliozi? 

MR. BUGLIO2I- Thi, is not 1....-,)each:.ent, 

20 

0 " 
The purpose for impeachment is to be favorable 

toyour own cli,mt. There is nothing in her testimony at 
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1 	the Grand Jury or her testimony today that is favorable 

2 	or unfavorable to 	..unison. 

3 	 la; COURT: Overruled. 

4 	 You Iii an6wer. 

5 	 AR. KAi4RREX: 	All rlght. No07, when you got 

6 	 to tne house, did you see Gary .unman? 

7 

Was he alone or with someone? 

9 , 
	 Alone." 

You gave tho,$e Ltnu,vars to those questions; is 

that right? 

12 iii 

I show you and 	:ou to read Lines 23 at the 

bottom of Page 85 through -- well, Lines 23 through 26 at 

the bottor of Pace 65. 

Would you so read those over? 

(Pause while tht2 4itness reads:fl 

4R. KANPREK- Q 	Did you so testify? 

19 	 .A. 	I suppose so. 

24, 	 This doesn1t make much sense out of context. 

21 
	 MR. KANAREK: "Q 	Showing you Grand Jury Exhibit 

F2 

	13. Is that a fair representation of how Gary Hinman 

23 
	looked at that tine? 

24 
	 -01 	Yes. I ruess 

25 	 You oo answered to that question; right? 

A. 	Sure. 

t 
t 

I 
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13 	 R. 

Yo 

15  over Lines 10 Y.roui 

Would you r-; 

17 	so testificid. 

18 	 BUGLIOSI- It 

19 the scope of redirect. 

TiiE COURT: T 

It 

22  r 	Kanarek asks tne 

And 	picture that was shown you was a 

picture of Gary dinalan in 11i i That was a life picture; 

is that ri6nt? 

I don't 	L7o=er 14nas L'inc. of 4 picture it was. 

does 	 1 Jour recollection? 

It 	s a plctur- J1 a male individual. 

dor't know 	t;1; 	 ,4U3 taxen. 

,ias that 
	

tri 
	

WEL3 a  

	

9 	plc ure taen 	 111Lan XdS 

	

JO 
	

I don't k.no,ii 	t 	, 	s It at the 

n time. 

	

12 
	

T don't reL.emS 	t 	picoure 	U like. 

a 	:four honor? 

	

to 
	

'Would you read 

• 

over nd tell zke whether you, 

L•.;sia It is beyond 

now ..,:bat 	Ye 	. bugliosi. 

known until 

	

loot: 	 a. minute. 

Thr 
	 17. 
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THZ WI1NE43: 411 riE:ht, 

KANAREK: Yes, your Honor, The reaaon 1 suggeat 

it is not beyond the acope of redirect -- 

THE COURT: Never mind the argument. Give me the iine 

numbers. 

MR. KANAREK: Yds . 

THE COURT: What lir 'L? 

hR. KLNAREK: It eras at Line i7 your donor. 

THE COURT: What priee? 

R. KtWAREK: If I L..y have it? 

Line 17, Pa k:ft a, And it start;, at Lille IC; of 

Page 87, yotz Eonor. 

(Paute wAile trle 

It it ts 1r, tr,at 	La1a It. 

THE CO M: 14 tAere La oojectioa? 

-41,4 ZAK/EEK: YOS, 
Q: 

of hiss arunner pIzrzar.t to 

chambers,. 

rklik.REK: Your ro.r..r, tr.s. fact a.;; 

gAritt asked a ctLettlon 	 Aer 

Van Eouten 	wzio 	 trAis 1L, 

clear'v 

trA,  Lio(4,;; 	LTvit.f.'t 

t  Tor 
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!II 1 	Impeachment per se is not valid. There has to 

be a reason for it. 

MR, KANARLK: To show what the truth is, kir. Bugliosi. 

MR, 5UGLIOSI: Eotion to strike that ridiculous, 

gratuitous remark, your honor. 

WEITZMAN: I renew my objction on behalf Of 

Miss Brunner, your licor. 

THE WITNESS: What io the question? 

MR. !UNARM: She alread7 anallereu that she no 

testified. 

MR. WEITZMAN: She hasnot answered that question. 

The question hasn't been asked. 

THE COURT: The objection is sustained. 

THE WITNESS: If you will ask it, I will answer it. 

MR. KANAREK: On Ur. Weitz man's basis or kr. 

Bugliosi's basis, your Honor, so I dill know how to proceed 

THE COURT: Ask your next question. That is how to 

proceed, Mr. Kanarek. 

THE WITNESS: I may as 

MR. KANAREK: Your. Honor may we approach the bench? 

I don't think that the witness understands the 

procedure. 

MR, WEITZI4AD: I would like to approach the bench, 

your Honor. 

THE COUiT: Very well. 

(Whereupon, all counsel approach the bench and 
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27,065 

c.ccuz at thv PLAcil o..taikle of the 

Liedr1r. oe 

are waztInz a lot of tlzei  

4 cwt dram to it c-nd zet 41th thiL ex,-trrAnation. 

z 

:.1d 	recorci to indigate 

41.0-1-74 
7 

' 
	 I aawl w 	L.ra all )=.::-.JrnIni ant pa1'1; o taia 

afteraocn disc:x.651.mi 	 Latuaner her to  1=A and 

13 attemptin 	 dith 

St 
	 wauld sL 	 4,4&i.o74 

aaz zeet r.,:raaLtn,:i, he 

tzs peen 2.:12L,Lz.z., 	 6r,.2.s.: into i. 
 

14 
	yoting lady': 	 7i. 	 • 4•J•• 1.4 Pa,* 

	in ;iv 

Ps" + prezemce --" v.  .. .—, 	te 	all .41 	 Lez 

that 	t:71:511iP7 	zaz 	aer advias —,„ tae 
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obviously she -1c.- an't take her position very seriously 

from her delLeanor or frc,  :cle comment and smiles and 

lau6a back 	:orth 	tbc three few ale defendants 

down h re in 	 and 
	

durin6 

the proceedincl. No one tees tc be takinu it seriously, 

except the lawyers 	defendants'don't seem to be taking 

it seriously at all. 

Sc„ 

If she 11;stens to ti na - I am sure 11101.M111. 

as a matter of fact, she requested to talk to him th1  

morning-  during 4- 	proceedings. You will recall that. 

MR. WEIR P.AJN 	Yes 	O. 

18 
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THE COURT: It is perfectly obvious that there is an 

undercurrent going on here with which I am not acquainted 

so far as what the purport is, but obviously there is an 

undercurrent going on between the defendants and this 

witness by signs, by smiles, by giggles back and forth, 

by knowing looks, the whole thing. It is almost a travesty. 

HR. WEITZMAN: I don't think these defendants have 

any idea what is going on, but I do think, your Honor, 

and perhaps I don't have any standing to make this comment, 

but for the purpose of calling a witness in a penalty 

phzse, I. can see no rhyme or reason to call this young 

lady, with the sole exception of harming her, and no other 

possible purpose. 

Mr. Kanarek has done nothing, nothing, by way 

2 

3 

4 

5 

6 

7 

9' 

10 

11 

12 

1 	13 

of questioning except put her in jeopardy. 

totally irrelevant and immaterial. 

I realise I have no standing 

objections in front of the jury, but out 

15 

16 

17 

18 

It has been 

to make those 

of the presence 

of the jury, before the Court, I do hawe standing, because 

I have an obligation to attempt to protect this young lady. 

He refuses to make an offer of proof as to what 

her testimony is going to show or how it is going to be 

helpful to anyone of the defendants, and I think, candidly, 

it is not going to be helpful to anybody. 

THE COURT: I can't agree with you. I think he has 

a right to call her under our strange penalty system, 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 
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2 

3 

4 

5 

6 

particularly in this case, where the defense is being 

put on in the penalty pilase rather than during the 

guilt phase. All kinds of peculiar things happen. 

But I want to hold this examination down to 

what is relevant, and I intend to .do so. 

MR. WEITZMAN: with the Courts permission, could I 

have the standing, 	 make that type of objection 

on behalf of my client'  
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2 

3 

4 

6 

7 

2.1 

24 

25 

THE COURT: You don't have any standing to do that, 

Mr. Weitzman; we have got six counsel in this case. 

MR. WEITZMAN: I realize that. I just feel that 

the Court owes a duty and obligation, in fairness and 

equity, to my client to attempt to put some reasonable 

boundaries on Mr. Kanarek. 

I believe it got almost to the point of 

absurdity. 

MR. MUSICH: You are going to wind up putting in the 

testimony of the Grand Jury and the trial of the Beausoleil 

case. You cannot limit partial portions of prior testimony, 

your Honor. 

Defense counsel here are going into every bit 

of testimony, cross-examination and redirect. 

THE COURT: The problem was created by Hr. Keith's 

examination of this witness. 

MR. MUSICH: You are allowing prior recorded testimony 

to be read into this trial. I don't see how you can prevent 

the whole transcript from coming in. 

MR. BUGLIOSI: If an attorney has a witness on the 

stand and the witness gives testimony which is injurious, 

then that attorney can offer 

THE COURT: I am familiar with those rules, Mt. 

Bugliosi. 

MR. BUGLIOSI: Her testimony was not injurious to 

Charles Manson, therefore he cannot impeach her. 
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THE COURT: I will decide whether it is impeachment 

or not. It could be inconsistent as well as injuring. 

It doesn't have to be directly injuring; that is ridiculous. 

et' sot. on, gentlemen, but I can tell you, 

Mr. Kanarek, you are about,through with this witness. 

MR. KANAREK: May I do this 'what I am saying is 

this, I believe that tlAs witness* and I'm sure that your 

Honor does not wish to have the arrangements of counsel 

interfere -- 

THE COURT: Get to Your point, Mr. Kanarek. 

MR. KANAREK: The point i i, this witness misassume, 

as to what is meant when your Honor says sustained. 

She doesn't realize that she can answer. 

THE COURT: Don't worn,  about whether she realizes 

or not. She is represented by counsel who explained it to 

her half a dozen times. 

MR. KANAREK: Would your Honor ask her? 

THE COURT: Mr. Kanarek, 	you don't g t started 

again right now you will 
	

thr 	do you understand? 

  

• MR. KANAREK:,  May I then read? 

THE COURT: You may not. 

MR. WEITZMAN: I would like the record to reflect 

my understanding is r. Kanarek re?resents Mr. Manson in 

the Hinman case f_n ,n1 1 my client 
	1, r, pending 

defendant in that case 

take that into 
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consideration in attempting to confine whatever questions 

are asked. 

THE COURT: Let's get on with it, gentlemen, you are 

wasting time. 

(The following proceedings were had in open 

court in the presence and hearing of the jury:) 

BY MR. KANAREK: 

Miss Brunner, when you answered Mr. Keith's 

question this morning, do you remember the question about 

substituting yourself for Leslie Van. Houten? 

Yes. 

Do you remember that? 

A 	Yes. 

Would you tell us what, did you do, what did 

you testify to at the Grand Jury wherein you substituted 

yourself for Leslie Van Houten? 

MR.BUGLIOSI: Calls for hearsay. 

MR. WEITZMAN: I object on the previously stated 

ground. 

THE COURT: The form of the question is objectionable, 

It will be sustained. 

BY MR. UNARM 

Q 	You testified at the Grand jury, right? 

A 	Right.. 

You testified in the presence of a court 

reporter and the members of the Grand Jury, right? 
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A 	Right. 

All right. You have stated that you substituted, 

yourself for Leslie Van Houten? 

A 	In the Hinman case. 

Yes, in the Hinman case. 
• 

A 	Yeah. 

Q 	My question is, would yr.  tell us what you did 

in the presence of those people -- what you said that Leslie 

that you did, where in fact it was Leslie Van Houten. 

MR. BUGLIOSI: That is too broad. 

MR. WEITZMAN: I object to that question on the same 

grounds. 

THE COURT: Just a moment who is obJecting. 

MR. WEITZMAN: I 	make e first objection. 

I will object on the ground it violates her 

Fifth Amendment rights. 

MR. KEITH: I object on the or assumes facts 

not in evidence. 

MR. BUGLIOSI: Also it is irrelevant,calls for 

hearsay. 

THE COURT: Sustained. 

BY MR. KANAREK: 

Q 	Miss Brunner, when you answered Mr. Keith 

this morning, did you answer truthfu ly to that question? 

A 	Yes. 

MR. WEITZMAN: Your Honor, I object to that. This 
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lawyer just keeps on badgering the witness. 

THE COURT: Let's proceed. 

KANARE4: 
	

You answered yes? 

A 	I answered yes.  

HR. KANAREK: In view of the.Cour 's rulings, your 

Honor, I have no further questions, thank you. 

THE COURT: Anything further? 

HR. BUGLIOSI: No, your Honor. 
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REDIRECT EXAMINATION 

In tYai r ecinverzation , ith Leslie t:c,at you 

supposed1y had, 	wari very brief, wazn't it ' 

X don't Allow how lon it 

Do you und,a,rartanti the word urief, abort? 

Was it shovt? It was a :st',,.)rt conversation, wasn't 

it? 

A. 	It as az lk)n az it waz, 

4 	You did not trlswer my question. It was a 

short conversation of, 	two or three minutes' duration? 

I don't know b=7,T lore .,es? le and I talked. 

Leslie told you tnat '3eausoleil did not have any- 

thing to do with Einnan'a deaths , isn't that right? 

Leslie. told rate to .t Sadie killed him. 

And that Beausoleil did not? 

I don't know what she nad Beausoleil doing. 

:the had him there. - 

4 	Now, you have told '•u4 you zutzt. uted yourself 

for Leslie; isn't ,that 

That's right. 

Now, Leslie told you that she ward there, is 

that right? 

That s rizht 

4 	For a coup.  of dayz? 

A. 	That'z ri4;nt. 
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And she told you, althouGL she aia riot zee 

Sadie do anjthir4;, she knew tnat Sadie had ztaobed Kin  an.  

don't know 'that she zaid about that. She said 

Sadie stabbed him. I don't knor wilether she said she saw 

it or whether she was prkt,ent when it happened or she was 

there. 

And she also tol you the F roc. Himean's ear 

was cut, isn't that riOlt? 

That's riGht. 

But she did not tell :otA who cut it, isn't that 

right? 

That right. 

4 	And $adie told you fat: kr or five different 

versions of what had happened, isn't t;lat right? 

A. 	Um-hum. 

Maybe more than four or five? 

Sadie never said the .sac thin_ twice. 

Now, as a witrers for tl-,c 7.rozscution in the 

Beausoleil case, did you not testify in substance and 

20. i effect that Beausoleil partjairated actively in, the 

21 killing 'of Hinman? 

22 

	

	MR. BUGLIOSI: This is irrPlevant. It's beyond the 

scope of Mr. Xanarekts 

24 	THE COURT: Sustairwd. 

26 	1R. KEITH: It is 	 :your Honor. 

Q 	BY R. KEITH: At the trial of the Beausoleil 
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Od34 	y-.)u 	 talt.Iwtst 	io.to 	/1.4;;;urfa or 

your tgus , 	JZ 	 r, 	r.`{ a 
Yk  

of•_at leas; 4 ne_if j 	nAion;  

1I-,LAA 	 co :11axe W.SC sa=e objection, 

	

5 	your hcncr, 

	

6 
	

11,i ,64j,QA.4. 	It i 	1.'z.tIevant. 

HR 	 your  

: 	It 	4.11 	 1r you 

	

9 
	border on t: tvut.;. 

	

lo 	L-14 CQUia: eive 	 Cr' rive 	 get OL3. 

	

u 	with it. 

R. 	 had a i:LITi.1e 	 IC 

plea3e. 

	

14 	- 	COUAI: Asi( your neIt 41.wscion. 

	

is 	 MR. KEITH: I have no other question if trio eourt 

	

16 	suataic the otjection. 

.TAE COURT: It'f. up t( you, sir. 

Keith 	;w1,) 

19 
	

?11. SHINN: 	I hiv-e 4 COL4,1f:J or gue:ii„Ionz$. 

3c)u 	 yuu 	 y 

tL kwia  

No t, before te'6tify1nK c,t the grand Jury did 
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